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  Reactie college op schriftelijke 1STE termijn raad  

Programmabegroting 2023 – overzicht 
 

PROGRAMMA SOCIAAL DOMEIN 

DOELENBOOM SOCIALE ZAKEN 

Onderwerp: Inclusieve arbeidsmarkt 
Vanuit de fractie(s): CU / SGP 
Vraag: 
ChristenUnie heeft vorig jaar bij bespreking inrichtingsplan NUO een motie ingediend met het verzoek 
jaarlijks te rapporteren over de inclusieve arbeidsmarkt. Dit zal gebeuren met een 
voortgangsrapportage.  
Bent u bereid om in de begroting een 2 tal criteria op te nemen over de inclusieve arbeidsmarkt die 
vanuit de P&C cyclus ook inzicht geven? We denken daarbij aan hoeveel participatieplekken bij 
ondernemers in Twenterand beschikbaar zijn en hoeveel ondernemers participeren in het netwerk van 
sociale ondernemers. 
 
Inclusieve arbeidsmarkt. Iedereen met arbeidsvermogen moet/wordt in staat gesteld om mee te 
doen.  

- Staat op niet mee doen een sanctie?  
- Hoe wordt door de gemeente invulling gegeven om mensen aan het werk te krijgen die wel 

kunnen, maar niet willen werken?  
- Welke wettelijke mogelijkheden heeft de gemeente om daarin strikt beleid te kunnen voeren?  
- Wie staan er aan de kant?  
- Wat als mensen niet willen?  
- Leeftijdscategorie en acties?  

Reactie college:   
Het college is bereid deze criteria op te nemen in de volgende ronde van de P&C cyclus. 
Het op bewust niet meedoen staat een sanctie. Dit kan variëren van een waarschuwing 
tot aan het beëindigen van een uitkering.  
 
Hiervoor geldt hetzelfde antwoord als de vraag hierboven. Wanneer mensen niet willen 
werken en dit vol blijven houden zal de uitkering worden beëindigd. 
 
De wettelijke mogelijkheden zijn vastgelegd in de Participatiewet, het 
handhavingsbeleidsplan en re-integratieverordening. 
 
Soms staan er mensen aan de kant omdat ons land zo is opgebouwd. Een plek voor 
mensen die niet mee kunnen komen in het reguliere arbeidsproces, een plek voor 
ouderen. Wanneer we spreken over een inclusieve arbeidsmarkt dan staan er geen 
mensen meer aan de kant maar is iedereen onderdeel van het geheel. 
 
Wat als mensen niet willen? In het algemeen geldt hiervoor dat wanneer mensen niet 
willen we sancties kunnen opleggen en dit is maatwerk. 
 
We hanteren geen leeftijdscategorieën om iemand aan het werk te helpen. Elke persoon 
is uniek en heeft iets anders nodig om aan het werk te kunnen.  
 
Onderwerp: Sociale werkvoorziening 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
De Soweco is opgeheven, deze mensen staan nu op de loonlijst van de gemeente.  

- Wat is het voordeel van het opheffen van Soweco?  
- Heeft het opheffen het beoogd effect behaald en wat is het financiële voordeel hiervan? Zijn 

alle inwoners uit Twenterand die werkzaam waren bij Soweco op hun plek gekomen?  
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Reactie college:   
Voor de argumentatie verwijzen wij naar de eerdere stukken in dit dossier. In essentie is er voor de 
mensen niets veranderd en dat is ook altijd de insteek geweest van de gemeente Twenterand. Het was 
een onhoudbare werkwijze met 6 gemeenten in een GR. Het voordeel is nu dat we als gemeente zelf 
beslissingen kunnen nemen.  
 
Het behalen van financieel voordeel is nimmer aanleiding geweest voor het opheffen van SOWECO 
wel dat de gemeenten meer regie kregen. Dat laatste is gelukt. Verder hebben we afgesproken binnen 
de financiële kaders te blijven en ook dat is nu gelukt. 
 
Alle collega's hebben hun werkplek behouden.  
 
Onderwerp: Verkoop Soweco-complex Almelo 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Het Soweco complex te Almelo is verkocht voor 5,3 miljoen euro. Nu kan de liquidatie 
afgewikkeld worden. Hoeveel geld kan de gemeente Twenterand in haar totaliteit 
eenmalig tegemoet zien? 
Reactie college:   
Zoals geschetst in de laatste raadsbrief is het liquidatieproces van Soweco GR onder handen. Omdat 
het saldo afhankelijk is van alle afwikkelingen binnen dit proces, is het nu nog te vroeg om een 
liquidatiesaldo te geven. De planning is dat deze eind 2022 kenbaar wordt gemaakt. 
 
Onderwerp: Uitgaven / lasten Sociale Zaken 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
De begrote uitgaven/lasten Sociale zaken (pagina 39) dalen in 2022 – 2023- 2024-2025-2026. 
Wat is de onderbouwing en reden van deze daling? 
Reactie college:   
De dalende tendens in de begrote uitgaven wordt met name veroorzaakt door dalende loonkosten 
sociale werkvoorziening (WSW). De WSW is een sterfhuisconstructie, er kunnen geen nieuwe 
personen meer toetreden. Doordat steeds meer SW-ers de pensioengerechtigde leeftijd bereiken, 
dalen de loonkosten. De rijksbijdrage welke hiertegenover staat neemt echter ook navenant af.  
 
Onderwerp: Meldpunt schulden 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Uit de ledenbrief van de VNG blijkt dat er afspraken gemaakt gaan worden tussen Rijk en NVVK om te 
voorkomen dat de schuldhulpverlening van inwoners beëindigd wordt als zij, vanwege hoge 
energiekosten, niet meer voldoende aflossingscapaciteit hebben.  
Niet duidelijk is of deze afspraken er al zijn. Vandaar onze vraag: Kan het Meldpunt Schulden ingezet 
worden om te voorkomen dat onze inwoners moeten stoppen met schuldhulpverlening vanwege hoge 
energieprijzen? 
Reactie college:   
In de Miljoenennota heeft het Rijk 50 miljoen euro vrijgemaakt voor een noodfonds waarmee mensen 
die zwaar getroffen worden door de stijgende energiekosten kunnen worden geholpen, bijvoorbeeld 
mensen van wie het schuldhulpverleningstraject moet worden beëindigd omdat het budget niet meer 
sluitend is. Het Rijk heeft echter nog niet aangegeven hoe dit noodfonds eruit gaat zien en wie ervoor 
in aanmerking komt. Ook uw raad heeft via een amendement op de Berap 2022 € 250.000 vrijgemaakt 
voor een vangnetregeling voor inwoners die getroffen worden door de hoge energieprijzen. Deze 
vangnetregeling zou aanvullend op het landelijke noodfonds kunnen zijn. Het Meldpunt Schulden is het 
aangewezen loket van waaruit hulp vanuit een eventuele lokale vangnetregeling geboden kan worden 
(Saneringstrajecten worden verder uitgevoerd door de Stadsbank).  
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Onderwerp: Begeleiden naar arbeid door oa loonkostensubsidie 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
“het voordeel van dit succesvolle beleid is dat er weinig jongeren thuis op de bank zitten”  
Vraag: hebt u zicht op hoeveel jongeren (nog) wel op de bank thuis zitten? Zo ja, hoeveel dan en 
hoeveel hebt u succesvol naar werk begeleid? 
Reactie college:   
Dat Twenterand ten opzichte van andere gemeenten een relatief hoog volume loonkostensubsidies 
kent blijkt uit de Divosa Benchmark. Op basis van de peildatum 1 februari 2021 komt naar voren dat 
Twenterand op 43% aan loonkostensubsidies zit, terwijl alle organisaties en gemeenten in landsdeel 
oost met 20.000 – 50.000 inwoners binnen de Divosa Benchmark op 10% uitkomen. De gemeente 
Twenterand zit nu gemiddeld op 109 personen. De jongeren die nog thuis op de bank zitten zijn geen 
jongeren die in het doelgroepenregister thuishoren. Deze jongeren worden opgepakt door andere 
instanties waarbij deze taak is neergelegd zoals het RMC en de scholen. 
 
De verklaring hiervoor is dat de gemeente Twenterand altijd al een hoger percentage sociale 
werkvoorziening heeft gehad dan de regiogemeenten. Deze percentages sluiten aan bij andere 
gemeenten met een veenarbeiders historie. Ook kent de gemeente Twenterand een ruimer beleid 
dan andere gemeenten hierin. Zo kan een jongere, die voorheen beroep zou kunnen doen op een 
Wajong uitkering maar dit nu niet meer kan vanwege de regelgeving per 2015, beroep doen op een 
loonkostensubsidie ondanks dat men geen beroep kan doen op een uitkering op grond van de 
Participatiewet. 
Dit ruime beleid wordt met ingang van 2022 door het rijk beloond doordat het aantal 
loonkostensubsidies meetelt in de bijdrage die de gemeente ontvangt van het rijk. Het budget voor 
loonkostensubsidies (dat onderdeel uitmaakt van het BUIG-budget) wordt vanaf 2022 verdeeld op 
basis van de historische uitgaven. Dat betekent dat als gemeenten meer uitgeven aan LKS, het 
budget omhoog gaat. De bedoeling is dat gemeenten geen financieel nadeel meer ondervinden van 
het verstrekken van loonkostensubsidies. 
 
Onderwerp: Wet inburgering 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Kunnen voor het onderdeel inburgering ook passende indicatoren toegevoegd worden? 
Reactie college: 
Het doel van de Wet inburgering 2021 is dat nieuwe Twenteranders zo snel mogelijk meedoen in 
onze samenleving. Dit “meedoen” komt vooral in uiting in de drie leerroutes; de nieuwe Twenterander 
wordt gemonitord op zijn (taal)vooruitgang.  
 
Deze “vooruitgang” moet eindelijk uitmonden in het behalen een inburgeringsdiploma en het vinden 
(indien mogelijk) van een passende baan.  
 
Indicatoren, die een relatie hebben tot het bovengenoemde doel, zijn een goede invulling van de 
maatschappelijke begeleiding en vooruitgang in de taalontwikkeling. Naar deze indicatoren zal in een 
volgende P&C cyclus gekeken worden.  
 
Onderwerp: Verloning personeel Ontplooj en Larcom 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Voor wat betreft de verloning van het personeel van zowel Ontplooj (voorheen Soweco) als Larcom 
wordt dit separaat uitgevoerd. Logisch, omdat personeel via twee verschillende organisaties 
aangestuurd hun werk uitvoeren. De bedoeling is dat de verloning door één organisatie wordt 
uitgevoerd. Kosten om alle (persoonsgevoelige) gegevens over te hevelen en in te richten tot één 
administratie worden ingeschat op € 45.000 à € 50.000. Terwijl het uiteindelijk alleen maar gaat of de 
betaalbatch die bij de bank geïmporteerd wordt zorgvuldig en juist is. Alsof we geen andere 
problemen hebben. Onze voorkeur heeft het zo te laten zoals het nu is. Kunt u ons de stand van 
zaken weergeven? 
Reactie college: 
Er zijn een aantal opties voor het laten uitvoeren van de verloning. Deze opties zijn nog ter 
bespreking. Het streven is om per 1 januari 2023 een keuze te hebben gemaakt tussen de opties. 
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Onderwerp: Minimabeleid 
Vanuit de fractie(s): PvdA/GL 
Vraag: 
Gezien de toename van armoede in Nederland en ook in Twenterand is de vraag zijn de beschikbare 
middelen toereikend?    
Kan er overzicht gegeven worden van het gebruik in 2021 en de eerste helft 2022?  
Reactie college:   
Door de hoge inflatiecijfers (vooral veroorzaakt door de hoge energieprijzen) daalt de koopkracht van 
inwoners waardoor de armoede stijgt. Dit komt overigens niet in de cijfers over armoede tot uiting 
want deze zijn gebaseerd op het netto-inkomen en niet het besteedbare inkomen. Het zou op termijn 
wel te zien moeten zijn in de cijfers over schulden. Hetzelfde geldt voor een beroep op uitkeringen en 
minimaregelingen. Dalende koopkrachtcijfers verlagen niet het inkomen en vergroten dus niet de 
doelgroep van regelingen. We zien daarentegen wel een hogere vraag naar of meer druk op de 
dienstverlening van stichtingen die actief zijn binnen armoedebestrijding en voorzieningen in natura 
leveren, zoals Stichting Leergeld en Manna.  
Over de hele line zien we niet een grote stijging van het gebruik van minimaregelingen. Wel is het zo 
dat de meedoenregeling financieel gezien hoger uit lijkt te gaan komen over het gehele jaar (per 
regeling is wel de benutting wel verschillend). Hieronder wordt een overzicht gepresenteerd van het 
aantal aanvragen voor minimaregelingen en bijzondere bijstand vanaf Q3 2021 tot en met Q3 2022: 
 

Aantal aanvragen per 
regeling 

Q3 2021 (juli t/m 
september) 

Q4 2021 (oktober 
t/m december) 

Q1 2022 (januari 
t/m maart) 

Q2 2022 
(april t/m 
juni) 

Q3 2022 (juli 
t/m 
september) 

Minimaregeling 155 106 164 97 106 

Bijzondere bijstand 95 154 133 99 124 
 

Ook is het beroep op de dit jaar geïntroduceerde energietoeslag hoog. Medio oktober 2022 hebben 
we inmiddels 1031 energietoeslagen uitgekeerd en er liggen nog 189 niet afgehandelde aanvragen. 
Dit is meer dan verwacht en bovendien kunnen aanvragen nog ingediend worden tot 1 januari 2023.  
Het rijksbudget zal naar verwachting ook worden benut.  
 
Onderwerp: Schuldenaanpak 
Vanuit de fractie(s): PvdA/GL 
Vraag: 
Is het college bekend met de “pauzeknop” bij de aanpak van problematische schulden en zo, ja wordt 
deze ook toegepasts in Twenterand? 
Reactie college:   
De ‘pauzeknop’ is een idee van de NVVK (branchevereniging van schuldhulpverleners) en een aantal 
grote gemeenten. Op het moment dat iemand een aanvraag voor schuldhulpverlening doet zouden 
alle incassomaatregelen van schuldeisers voor een bepaalde periode opgeschort moeten worden 
waardoor er rust wordt gecreëerd. Het is aan de wetgever om een dergelijke pauzeknop te regelen, 
dit kan de gemeente niet doen. Gemeenten, zoals Amsterdam dit doet, kunnen wel zelf met grote 
schuldeisers (bijvoorbeeld woningcorporatie) afspraken maken over een pauzeknop. 
 
Onderwerp: Definitie kwetsbare inwoners 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 

- Wat is de definitie die het College hanteert voor de kwetsbare inwoners van 
Twenterand? 

- Als er gesproken wordt over de meest kwetsbare inwoners dan impliceert dat  
er onderscheiden groepen inwoners zijn naar kwetsbaarheid. Graag een 
afbakening voor deze groep 

Reactie college:   
Er is geen vastgestelde definitie. In de praktijk gaat het om inwoners (individuen of huishoudens) die 
zich persoonlijk of qua omstandigheden in een dermate risicovolle situatie zich bevinden dat het 
zelfstandig kunnen hanteren van problematiek een probleem vormt. Ook kan de afhankelijkheid van 
voorzieningen dermate groot zijn dat deze niet gemist kan worden in het dagelijks functioneren.  
Mensen in een kwetsbare positie kunnen hun leven op enig moment niet meer zelfstandig op de rit 
houden en zijn sneller vatbaar voor/hebben groter risico op problemen. De meest voorkomende 
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kwetsbaarheden zijn op financieel gebied en op gezondheid (psychosociaal, eenzaamheid, 
veiligheid). Dit kan enkelvoudig zijn maar ook onderdeel hiervan is complexe dan wel 
multiproblemproblematiek. Alertheid is geboden omdat ondersteuning soms niet vanzelf op gang 
komt. In literatuur wordt naast de psychische kant, laaggeletterdheid, schulden en verslaving ook als 
oorzaken voor kwetsbaarheid genoemd.  
 
Onderwerp: Vangnet 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Er moet een vangnet blijven. Echter de franjes gaan er steeds meer vanaf. Wat is de rode lijn. En hoe 
is deze te kwalificeren? 
Reactie college:   
De basis voor het vangnet wordt gevormd door onze wettelijke plichten hetgeen vertaald wordt naar 
ons lokale sociale beleid en de bij behorende regelgeving (zoals verordeningen) door uw raad 
bepaalt. Gezien de financiële situatie ziet ons college zich genoodzaakt om de franje, de 
beleidsruimte die er nog is (zie TDFG), te heroverwegen. Zo wordt bijvoorbeeld voorgesteld in deze 
begroting om het PGB tarief te verlagen. Dit is een losstaand voorbeeld. De grotere rode lijn die 
gekozen wordt zal onderdeel worden van het scenario "sociaal kloppend hart" met onze nieuwe 
Integrale beleidsnota sociaal domein 2023. 
 

DOELENBOOM MAATSCHAPPELIJKE ONDERSTEUNING 

Onderwerp: Indicatoren Maatschappelijke ondersteuning 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Kan bij de maatwerkvoorzieningen een uitsplitsing toegepast worden op soort maatwerkvoorziening? 
We vinden dit voor ons als raad relevant vanwege de stijgende kosten bij de WMO.  Wij zijn 
benieuwd naar aantallen rond de was en strijkservice. Hoe wordt daar gebruik van gemaakt? Zijn er 
veel klachten rondom deze voorziening? Over hoge kosten? 
Reactie college:   
Wanneer de raad hiertoe zou besluiten, zijn wij vanzelfsprekend bereid dit nader uit te splitsen in de 
volgende P&C cyclus. Voor de uitsplitsing is het ook relevant de uitvraag nader uit te specificeren, 
zodat het mogelijk is om volledig en accuraat antwoord te kunnen geven op de uitvraag. Voor nu kan 
wel worden aangegeven dat er een ontwikkeling zichtbaar is. In circa 3 jaar tijd is er een toename van 
ongeveer 125 cliënten met huishoudelijke ondersteuning, wat vervolgens een stijging van de kosten tot 
gevolg heeft. Twenterand is hier echter niet uniek in. 
  
Op dit moment maken circa 20 inwoners gebruik van de was- en strijkservice. M.b.t. de klachten is de 
werkwijze als volgt: de inwoner dient zijn/haar klachten rechtstreeks bij de aanbieder te melden via de 
formele klachtenprocedure. Indien de klacht niet naar wens wordt afgehandeld kan de gemeente een 
bemiddelende rol spelen. Dit is tot op heden niet gebeurd en wij hebben ook geen reden om te 
vermoeden dat er veel klachten zijn. De aanbieder is nu 1 kwartaal actief en naast onze contacten 
volgen wij dit ook via kwartaalrapportages, met daarin ook het aantal gemelde klachten. 
 
Onderwerp: Innovatiefonds 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Het Innovatiefonds zal “tegen het licht gehouden worden”. Tot op heden hebben wij nog geen  
resultaten teruggekoppeld gekregen. Of hebben wij iets gemist? 
Reactie college: 
Dit is correct. De evaluatie is in voorbereiding en wordt in de loop van 2023 met u gedeeld.   
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DOELENBOOM GEZONDHEIDSZORG 

Onderwerp: Eenzaamheid 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
In de Programmabegroting wordt gesproken over eenzaamheid.  

- Het college wil eenzaamheid ten lijf gaan. Ze wil de doelgroep breder trekken. Waar denkt het 
college aan?  

- Welk budget Is hier voor beschikbaar en is dit voldoende?  
Reactie college:   
De tegenhangers van eenzaamheid zijn ontmoeting en verbinding. Eenzaamheid blijkt vaak een gevolg 
te zijn van ingrijpende life-events, waarbij elke vorm van eenzaamheid vraagt om een andere manier 
van signalering en bewustwording. Het college denkt aan een vervolgaanpak waarbij er gekeken wordt 
naar de kwetsbare groepen in alle leeftijden, nieuwe signaleerders, en effectieve interventies.   
Hier is tot op heden nog geen structureel budget voor. Wel is in oktober '22 vanuit het Rijk toegezegd 

dat er voor 2023 extra middelen beschikt worden voor de aanpak tegen eenzaamheid. De hoogte van 

deze middelen wordt later bekend gemaakt. Dit zal medebepalend worden voor de mogelijkheden die 

we op dit gebied hebben. 

 
Onderwerp: Grafiek met metingen 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Bij de doelenboom Gezondheidszorg zien we een grafiek met metingen.  

- Bij de metingen zien we dat er geen voorlichting meer is over middelgebruik door Tactus. Het 
CDA Twente- rand vindt preventie heel belangrijk. Waarom is hiervoor gekozen 

- Hoe wordt de voorlichting op de basisscholen straks ingevuld?  
Reactie college:   
Tactus heeft ten tijde van Corona geen voorlichtingen kunnen doen op scholen, dit blijkt ook uit de 
cijfers. Scholen zaten immers ook veel dicht. Sinds zomer 2022 is Tactus actief op het Noordik. Ze 
gaan hierbij verschillende samenwerkingen aan met andere lokale partijen en spelen in op de vraag 
vanuit de scholen.  
 
Daarnaast wijst onderzoek uit dat de leeftijd waarop jeugd gaat gebruiken verschuift. Daarom ook dat 
Tactus nu op dit moment meer actief is op middelbaar onderwijs. Omdat het toch belangrijk is dat de 
jeugd van groep 8 toch kennis en voorlichting krijgt over drank en drugs is ervoor gekozen dat First 
Aiddd alle groepen 8 van de basisscholen op een zeer interactieve wijze gaat voorlichten. Dit doen ze 
door middel van het gebruik van simulatiebrillen, een spel en een demokoffer zitten. Uitgangspunt is 
het open gesprek over alle te verkrijgen drugs, wat het met je doet en wat de gevolgen kunnen zijn. 
Jongeren zijn dan beter in staat om na te denken over experimenteren of gebruiken van alcohol en 
drugs. Bezint eer gij begint. 
 
Onderwerp: Voortzetten van het scheidingspunt 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Wij zijn content met voortzetting van het scheidingspunt tot eind 2023, omdat dit ook een van onze 
wensen was in het coalitieakkoord 2018-2022. We zijn op werkbezoek geweest bij het Scheidingspunt 
en zien dat de meerwaarde met name ligt in het beide ouders op een zakelijke manier verantwoordelijk 
maken voor goede communicatie naar elkaar en naar de kinderen zodat de effecten van de scheiding 
op de kinderen beduidend minder is.   
De evaluatie is niet geduid richting de raad met een raadsbrief. We zien graag dat dit in de loop van 
2023 nog gebeurt alvorens u een besluit neemt voor de begroting van 2024. Kunt u dat toezeggen? 
Reactie college:   
We willen de evaluatie graag delen met de raad. Hierbij stellen we alle stukken beschikbaar die bij 
hebben gedragen aan het collegebesluit (26-07-22) om het Scheidingspunt door te zetten. 
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Onderwerp: Rapportage over het scheidingspunt 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Is het mogelijk voor de Kadernota 2024 een geactualiseerde rapportage te ontvangen over het 
Scheidingspunt? 
Reactie college: 
Het is mogelijk om te zijner tijd de eerste kwartaalrapportage over 2023 te sturen. Het college baseert 
haar keuze uiteraard op een langere termijn dan een kwartaal. 
 
Onderwerp: Gezondheid en rookvrije zones 
Vanuit de fractie(s): PvdA/GL 
Vraag: 
Bij het gemeentehuis is de “asbak” weggehaald en is een rookvrije entree gemaakt. Toch wordt er nog 
steeds gerookt (zelfs door raadsleden…)  
  
Wat gaat het College doen om te zorgen dat rondom het gemeentehuis niet gerookt wordt, om hier ook 
het goede voorbeeld te geven?  
  
En in het kader van gezondheid en het streven naar een rookvrije generatie: Is het College bereid om 
te onderzoeken op welke plaatsen nog meer in de gemeente Twenterand er rookvrije zones ingesteld 
kunnen worden?  
 
Reactie college: 
De afgelopen jaren hebben we bushaltes, sportverenigingen en publieke locaties rookvrij gemaakt. De 
komende jaren hebben we de ambitie uitgesproken om binnen de gemeente Twenterand alle 
speeltuinen en alle kinderboerderijen rookvrij te maken. Dit thema 'Rookvrij’ is ook in het proces 
richting het preventieakkoord een aantal keren door onze samenwerkingspartners genoemd, waardoor 
de urgentie bij verenigingen om rookvrij te worden meer gevoeld gaat worden. Het is goed om elkaar te 
blijven aanspreken op het belang van rookvrij functioneren, ook binnen ons bestuur. 

DOELENBOOM ONDERWIJS 

Onderwerp: Onderwijsachterstandenbeleid 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Graag ontvangen wij het onderwijsachterstandenbeleid van u.  
We zijn benieuwd hoe het OAB met preventieve inzet ervoor kan zorgen dat in de toekomst minder 
vaak jeugdhulpvoorzieningen ingezet moeten worden. Kunt u dat toelichten?  
En hoe wordt het effect van het OAB gemonitord? Is dat via de doelgroepen peuters? (hoeveel zijn dat 
er in onze gemeente? Want bij de metingen worden blijkbaar ook de reguliere peuters meegeteld?) Zijn 
er ook andere criteria? 
Reactie college:   
Het onderwijsachterstandenbeleid wordt momenteel vooral verwoord in de onderwijsagenda van de 
gemeente Twenterand. In de nieuwe integrale beleidsnota voor het sociaal domein zal onderwijs een 
meer prominente plek krijgen dan nu het geval is. De effecten van vve (voor de doelgroeppeuters) 
worden door zowel de GGD als de vve-aanbieders zelf gemonitord. Reguliere peuters worden hierin 
niet meegeteld.  
Wij gaan conform subsidieregeling uit van een plafond van 150 doelgroeppeuters voor 2022 en ook 
voor 2023. In 2022 is er voor 120 doelgroeppeuters subsidie toegekend. De GGD geeft een vve-
indicatie voor peuters als minimaal een van onderstaande indicatoren van toepassing is (op basis van 
de doelgroepdefinitie die in 2019 opnieuw is vastgesteld door het college): Deze luidt:   
a. Het opleidingsniveau van beide ouders/verzorgers is laag; (Het opleidingsniveau van 

ouders/ verzorgers is maximaal LBO/VBO, praktijkonderwijs of VMBO basis- of 

kaderberoepsgerichte leerweg).  

b. De taalontwikkeling in de Nederlandse niet voldoende blijkt volgens het Van Wiechen 

ontwikkelingsonderzoek; (kinderen met taalontwikkelingsstoornissen vallen niet onder 

deze criteria)  
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c. Ouders van peuters die langdurig een laag inkomen hebben en aanmerking komen 

voor de individuele inkomenstoeslag   

d. Er sprake is van een bedreigde algehele en sociaal- emotionele ontwikkeling van de 

peuter, door de professionele inschatting jeugdarts (er is geen sprake van een 

ontwikkelingsstoornis). 

De gemeente ziet vve als voorliggend op jeugdhulp voor de kinderen van 2,5 tot 6 jaar. Het is niet zo 

dat inzet van vve per definitie een beroep op jeugdhulp kan voorkomen, maar door slimme en tijdige 

inzet kan dit wel het geval zijn. Een voorbeeld hierbij is tijdige signalering van problematiek, waarbij 

een logopediste (zorgverzekeringswet) wordt ingeschakeld in plaats van op latere leeftijd Kentalis 

(jeugdwet) om taalachterstand te voorkomen.  

Onderwerp: Laaggeletterdheid 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Wij zijn van mening dat inspanningen van de gemeente op het gebied van laaggeletterdheid zich 
primair moeten richten op volwassenen, omdat laaggeletterdheid hen belemmerd om volwaardig mee 
te doen in de samenleving.  
Daar waar het kinderen betreft dient, wat ons betreft, het onderwijs zich primair op te richten.  
We zien dat de pilot Samen digitaal zich richt op basisscholen en met 2 jaar verlengd is.  
Waarom kiest u hiervoor om dit als gemeente te doen en het niet bij de scholen te laten? We begrijpen 
dat dit uit OAB gelden gefinancierd wordt? Of gaan hier ook andere gemeentelijke middelen naar toe? 
Reactie college:   
De aanpak Samen DigiTAAL is mede opgezet om de intergenerationele effecten van laaggeletterdheid 
te doorbreken. Via de kinderen worden de ouders bereikt. Er zijn op deze manier al meerdere ouders 
doorverwezen naar het Taalpunt in de gemeente Twenterand. De pilot is dermate succesvol gebleken 
dat we om die reden besloten hebben om deze te verlengen. Het project wordt uitsluitend gefinancierd 
uit de OAB-gelden. Er gaan dus geen andere gemeentelijke middelen naar toe.   
 
Onderwerp: Leerlingenvervoer 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
We zien een jaarlijkse stijging van het aantal leerlingen die een beroep doen op leerlingenvervoer. Wat 
is de reden voor deze stijging? 
Reactie college:   
In 2022 is er t.o.v. eerdere jaren een stijging zichtbaar van het aantal leerlingen met leerlingenvervoer. 
Om een antwoord te kunnen geven voor de verklaring van de toename van het volume, wordt gekeken 
naar de onderwijsvorm (naar welk type onderwijs wordt er vervoerd), de vervoersvorm (op welke wijze 
wordt er vervoerd) en de bestemming van de ritten (waar wordt naartoe vervoerd). 
  
Wanneer wordt gekeken naar de onderwijsvorm, worden de volgende stijgingen zichtbaar: ten opzichte 
van 2019 in 2022 procentueel gezien sprake van een toename voor het speciaal basisonderwijs, het 
speciaal onderwijs, het voortgezet speciaal onderwijs en leerlingen met een handicap in het regulier 
onderwijs.  
  
Wanneer wordt gekeken naar de vervoersvorm, dan wordt zichtbaar dat in 2022 t.o.v. 2019 het 
aangepast vervoer is toegenomen, terwijl het vervoer met taxi’s/busjes over dezelfde periode ook is 
toegenomen. Om de eigen kracht/zelfstandigheid te bevorderen is ingezet op persoonlijke 
vervoersontwikkelingsplannen.  
  
Wanneer wordt gekeken naar de bestemmingen van de ritten, wordt duidelijk dat er in 2022 t.o.v. 2019 
sprake was van een procentuele toename van het aantal ritten naar het praktijkonderwijs (denk 
bijvoorbeeld aan De Maat in Ommen) en er meer leerlingen met een perceel 9 rit (dit zijn ritten die 
buiten het perceel liggen, veelal verdere ritten naar specifieke locaties, denk bijvoorbeeld aan 
Bartimeus e.d.). Tenslotte zijn er in 2022 t.o.v. 2019 ook meer leerlingen met medische indicaties.  
  
Afsluitend kan op basis van het bovenstaande worden gesteld dat er naast een toename van het 
volume van leerlingen met leerlingenvervoer, binnen de populatie vaker sprake is van een rit met 
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onderwijstijden buiten het reguliere onderwijs, er vaker sprake is van vervoer met taxi’s/busjes of 
aangepast vervoer, er vaker sprake is van medische indicaties en er vaker wordt gereden naar het 
praktijkonderwijs en er vaker sprake is van een verder weg gelegen rit buiten het perceel. 
 
Onderwerp: NPO Gelden onderwijs 
Vanuit de fractie(s): CU / SGP 
Vraag: 
(blz. 38) Deze gelden wordt in samenspraak met het onderwijs ingezet. Kunt u aangeven welke 
partijen hierbij nog meer betrokken worden en kunnen deze partijen daartoe zelf het initiatief nemen 
of worden ze door de gemeente benaderd? En kunt u ons over dit punt in een volgende nieuwsbrief 
sociaal domein nader informeren? 
 

- Hoeveel gelden heeft de gemeente inmiddels ontvangen of krijgt ze nog in het kader van de 
NPO (Nationaal Plan Onderwijs)?  

- Waaraan mogen deze middelen besteed worden? (Zijn hiervoor kaders, zo ja welke?)  
Reactie college: 
De gemeente krijgt in totaal € 545.319. Dit is het totaalbedrag dat de gemeente ontvangt. De gemeente 

heeft er nadrukkelijk voor gekozen om ook andere partijen de gelegenheid te geven een beroep te 

doen op deze middelen, mits ze voldoen aan de geformuleerde uitgangspunten van zowel het 

ministerie als de gemeente. Meerdere partijen zijn daarnaast proactief door de gemeente benaderd. 

Het lijkt ons beter om – als er na de beantwoording van uw en ook vragen van andere fracties – nog 

nadere duidings- en informatiebehoefte bestaat, u hier persoonlijk over te informeren. 

In overleg met scholen en kinderopvang is in Twenterand besloten om vooral in te zetten op het 

mentaal welbevinden van kinderen en jongeren. Hiertoe is een subsidieregeling opgesteld, die dit jaar 

is vastgesteld door het college. De regeling subsidieert activiteiten die bijdragen aan dit doel, zoals 

schooljudo. Daarnaast is het ook mogelijk om bijvoorbeeld tijdelijk extra schoolmaatschappelijk werk en 

jeugdhulp uit de NPO-gelden te financieren. Dit gebeurt ook op een aantal scholen. We gaan hierbij 

wel uit van een cofinanciering door de scholen. Dit kan ook, want een school ontving zelf 700 euro per 

leerling uit deze middelen, een veelvoud van de gemeentelijke bijdrage (bezien per leerling). 

Onderwerp: Dekking laaggeletterdheid / automaatje 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Met betrekking tot Laaggeletterdheid en AutoMaatje Twenterand: het is ons niet geheel duidelijk of 
beide goed lopende projecten incidenteel of structureel worden gedekt. U verwijst naar bijlage F, 
waar ook structureel gedekte activiteiten zijn vermeld, en document TDFG. Verzoek om 
verduidelijking. 
Reactie college: 
Zoals u in de tegel ‘inleiding’ onder het kopje ‘nieuw beleid / verlengen huidig beleid’ kunt lezen is hier 
structureel geld voor opgenomen in de begroting. 
 
Onderwerp: Stand van zaken (nieuwbouw) Oranjeschool Vroomshoop 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Kunt ons kort toelichten wat de stand van zaken is met betrekking tot:  

- (nieuwbouw) Oranjeschool in Vroomshoop 
Reactie college:   
Het proces is gaande. Er is een projectleider voor het gebied Vroomshoop-Oost aangesteld. In 
samenwerking met de school worden er wensen opgesteld en mogelijkheden verkend. Andere 
belangstellenden die zich gemeld hebben worden benaderd. 
 
Onderwerp: Integraal huisvestingsplan (IHP) 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Er zit € 238.000,- in de reserve en dat blijft onveranderd de komende jaren. Met welke investeringen, 
(schoolgebouwen) wordt de komende vier jaren rekening gehouden? 
Reactie college:   



   
 

10 

 

Uit deze reserve zal in 2022 een deel worden onttrokken t.b.v. het onderzoeksbudget toekomst 
Oranjeschool (conform raadsbesluit van 9 november 2021). In de investeringslijst staat een beperkt 
bedrag voor in eerste instantie de Oranjeschool, mogelijk uitgebreid met een andere school en een 
kinderopvang in Vroomshoop. Daarnaast moet er per school op basis van het IHP en het 
onderliggende onderzoek van Hevo worden gekeken wat verstandig en haalbaar is.   
 

DOELENBOOM JEUGD 

Onderwerp: Jeugdhulp (p34), woonplaatsbeginsel en pagina 14 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Jeugdhulp pagina 34, woonplaatsbeginsel en pagina 14 (graag de cijfermatige onderbouwing hoe tot 
deze verwachting dan wel tot dit inzicht is gekomen) 
Reactie college:   
Het nieuwe woonplaatsbeginsel is per 1 januari 2022 van kracht. In het nieuwe woonplaatsbeginsel 
zijn afspraken gemaakt over welke gemeente financieel verantwoordelijk is voor de jeugdhulp. 
Concreet houdt dit in dat er jeugdigen vanuit Twenterand naar andere gemeenten worden 
overgedragen en omgekeerd, namelijk dat jeugdigen vanuit andere gemeenten naar Twenterand 
worden overgedragen. Gedurende 2022 kan het volledige jaar nog worden overgedragen. Op basis 
van de laatst beschikbare stand van zaken, waarbij het relevant is om te vermelden dat volume, 
zorgintensiteit, het zorgproduct en de bijbehorende kosten per uur hiervoor relevant zijn, is een 
prognose gemaakt van de financiële impact van het woonplaatsbeginsel. Bij voornoemde informatie is 
sprake van een afhankelijkheid wanneer de informatie door andere gemeenten dient te worden 
aangeleverd, bijvoorbeeld omdat niet altijd tijdig wordt overgedragen. Wanneer er aanleiding toe is, 
wordt de financiële impact van het woonplaatsbeginsel bijgesteld. Op dit moment is hier op basis van 
de huidige inzichten geen aanleiding toe.  
  
De berekening voor de prognose is gebaseerd op de totale kosten voor 18+ en voogdij en aanvullend 
in 2022 (2,24 miljoen euro). Ten opzichte van 2021 was er 2,52 miljoen euro minder aan kosten. Hier 
wordt de mutatie van de Rijksbijdrage op in mindering gebracht (2,24 miljoen euro). Daarmee komt het 
saldo uit op 280.000. Omdat er nog steeds jeugdigen kunnen worden overgedragen vanuit andere 
gemeenten naar Twenterand, wordt voor het woonplaatsbeginsel uitgegaan van een voordelig saldo 
van 200.000 euro voor het woonplaatsbeginsel. 
 
Onderwerp: Jongerenwerk 
Vanuit de fractie(s): CDA / VVD 
Vraag: 
Wij vinden de prestatieverantwoording van het jongerenwerk niet compleet. We missen de cijfers 
van de andere instellingen.  

- Wij willen ook de informatie van de andere aanbieders in onze gemeente zien. 
- Graag zien wij deze gegevens ook verwerkt in de tabel zoals die staat aangegeven op pagina 

26 en 36 
 
Hoe gaat het college het jongerenwerk het komende jaar invullen in de begroting en hoe gaan we het 
komende jaar een aanbesteding hiervoor invullen?  
Reactie college:   
Er wordt alleen bij ZorgSaam een prestatieverantwoording opgevraagd omdat zij een grote aanbieder 
zijn. Dit wordt bij de andere instellingen niet opgevraagd. Hierdoor is dit niet vergelijkbaar. 
 
Gezien de dynamiek in het dossier jongerenwerk en de voorgenomen wijzigingen binnen de uitvoering 
van het jongerenwerk per 1 maart 2023, die uitgangspunt waren voor verwerking in deze begroting is 
er niet voor gekozen deze tabel te herzien. 
In deze begroting is jongerenwerk opgenomen vanuit het uitgangspunt van de motie uit juli 2021 
(subsidie aan één organisatie) en de in deze begroting opgenomen bezuiniging op straathoekwerk. 
Gezien de timing van de begrotingsopstelling in combinatie met de lopende discussie kon geen 
rekening gehouden worden met het vervolgtraject dat onderdeel is van de Motie Vreemd (M74): 
herpositionering jongerenwerk ‘pas op de plaats’.  Hier wordt door ons college apart bij uw raad op 
teruggekomen. 
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Voor de goede orde melden wij dat de tabel op pagina 26 de indicatoren sociale zaken zou moeten 
betreffen. Deze is al vervangen in de begrotingsapp.  
 
Onderwerp: Opbouw bezuiniging LOES/CJG loket 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Kunt u aangeven hoe het bedrag van 45.000 euro voor de bezuiniging op het LOES/CJG loket precies 
is opgebouwd? U schrijft tevens dat er een nieuwe opdracht wordt verleend. Hoe ziet deze opdracht 
eruit, wie gaat dat doen en wat gaat dit kosten? 
Reactie college:   
De bezuiniging van €45.000,- is gebaseerd op verminderde inzet van personeel en activiteiten. Er zal 
een nieuwe opdracht verleend worden, waarbij een geïntegreerde opdracht voor opvoedondersteuning 
zal worden geformuleerd. De geïntegreerde opdracht omvat alle taken met betrekking tot 
opvoedondersteuning. Na besluit van de raad wordt verdere uitwerking gedaan van de opdracht en ook 
de opdrachtnemer. Het college is voornemens om een bezuiniging van in totaal €45.000 (CJG) + 
€19.535 (PGJ) door te voeren, waardoor er €58.591,- begroot is. De werkelijke opdrachtwaarde zal 
afhankelijk zijn van de taken en medewerkers die gevraagd worden.   
 
Onderwerp: Uitleg bedoeling Jongerenwerk/outreachend werk overbodig 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Bij jongerenwerk/outreachend werk overbodig schrijft u: “aandachtspunt is de overname van personeel 
van de huidige aanbieder naar Zorgsaam lastiger wordt” Kunt u uitleggen wat u hier mee bedoeld? 
Reactie college:   
Hiermee wordt bedoeld dat als het budget straathoekwerk conform het bezuinigingsvoorstel vervalt, dit 
budget dan niet overgaat naar ZorgSaam en dat dus ZorgSaam ook geen middelen heeft om dat 
personeel over te nemen. Dit betreft dus uitdrukkelijk straathoekwerk en niet outreachend 
jongerenwerk.    
 
Onderwerp: 2e inloop Vriezenveen 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
We zien in de doelenboom bij de activiteiten de 2e jongereninloop nog staan.  
We nemen aan dat dit een foutje is? Of wordt hier toch nog invulling aan gegeven? 
Reactie college: 
Op dit moment wordt hier inderdaad geen concrete invulling aan gegeven. In de conceptnotitie 
herpositionering jongerenwerk kan richting worden gegeven. Er wordt daar aandacht geschonken aan 
een goede verhouding tussen accommodatiegebonden jongerenwerk en outreachend jongerenwerk in 
de kernen.  
 
Onderwerp: Indicatoren jeugd 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Ook hier hebben we vraagtekens bij de relevantie van de gebruikte indicatoren, maar we hebben nog 
niet zo betere voorstellen beschikbaar.  
Is het mogelijk dat u met de raad hier nog eens over van gedachten wisselt? Een goede monitoring op 
gebied van de jeugd helpt ons namelijk ook in onze controlerende rol. 
Reactie college: 
Deze en andere indicatoren zijn destijds vastgesteld door de raad. De gemeente is momenteel bezig 
om nieuw sociaal beleid te ontwikkelen. Dit leidt naar alle waarschijnlijkheid tot nieuwe indicatoren die 
kunnen worden voorgelegd aan de raad.  
 
Onderwerp: Preventieakkoord 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Van verschillende kanten horen we het concept preventieakkoord langskomen.  
Wanneer wordt de raad daarover bijgepraat/geïnformeerd? 
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Reactie college:   
Er wordt momenteel ambtelijk gewerkt aan een actieplan preventie om het preventieakkoord meer 

concreet te maken en er ook een planning aan te koppelen. Het college stelt dit actieplan vast en 

daarna gaat het plan naar de raad. Dit zal naar verwachting nog dit jaar zijn. 

Onderwerp: Gezinswerker 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
U kiest voor de duurste versie als het gaat om 3e + 4e gezinswerker. In het document TDFG geeft u 

als bezuinigingsmogelijkheid aan om dat intern via de loonsom te doen. Dit scheelt structureel € 60.000 

aan kosten. Er is nog hoger kostenvoordeel als we de 1e + 2e gezinswerker ook meerekenen. Kortom: 

u legt uit hoe het efficiënter en voordeliger kan zonder dat dit ten koste gaat van de voorziening. U 

heeft bij ons en de raad steeds weer aangedrongen om keuzes te maken om de tekorten naar 

beneden te brengen en een gezonde financiële basis neer te zetten. Dit strookt niet met elkaar. 

Bovendien strookt het eveneens niet met de bezuinigingslijst die wij samen met ChristenUnie bij u in 

hebben gediend. Wat is de verklaring hiervoor? 

Reactie college:   

In TDFG zijn meerdere technische opties verwoord rond gezinswerk. U beschrijft de financieel 

gunstigste optie. Echter door ons college is met CT breder afgewogen of het in dienst nemen van 

dergelijke uitvoerende functies past bij ons beeld van onze organisatieontwikkeling en dan bijzonder 

een regiegemeente. Deze principiële verandering is ook genoemd als gevolg in de stukken TDFG. 

Unaniem vinden wij dit niet passend. Functies moeten kunnen gedijen in een goede omgeving en 

passen binnen onze primaire taken. In het verleden zijn bijvoorbeeld ook gemeentelijke logopedisten 

afgestoten. Deze functies betekenen andere verantwoordelijkheden, andere werkbegeleiding, extra 

werkplekken en een ambtenarenstatus rechtspositioneel enz.  Dit honoreren betekent bovendien een 

ad hoc keuze terwijl (als je dat zou willen) een duidelijk kader rond welk type functies wel of niet 

ontbreekt. Waar ligt de grens?  
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PROGRAMMA RUIMTE 

DOELENBOOM OPENBARE ORDE EN VEILIGHEID 

 

DOELENBOOM OPENBARE RUIMTE EN VERKEER 

Onderwerp: Zuidelijke rondweg te Vriezenveen 
Vanuit de fractie(s): CDA / VVD / SGP 
Vraag: 
We lezen over een onderzoek naar het realiseren van een zuidelijke rondweg te Vriezenveen. We willen 
vragen:  

- In hetzelfde onderzoek ook mee te nemen wat het effect is van de aanleg van de zuidelijke 
rondweg op het verkeersinfarct Westeinde/Krijgerstraat/Koningsweg.  

- Is het college bereid wanneer blijkt dat het geen effect heeft op de afname van het infarct dan 
ook een studie op te stellen voor aanpassing van deze kruising? 

 
Wat is de status van de plannen omtrent rondweg Zuid van Vriezenveen zeker wat betreft de aansluiting 
richting het sportpark? 
 
Graag ontvangen wij het onderzoek van de zuidelijke rondweg Vriezenveen. 
Reactie college:   
In februari 2022 heeft het college ingestemd met het opstellen van een onderzoek naar de haalbaarheid 
van een zuidelijke rondweg, ook wel de nieuwe oostwestverbinding Vriezenveen genoemd.  
Daarbij is al aan het college toegezegd de verkeerskundige effecten van de nieuwe verbinding op het 
omliggende wegennet in kaart te brengen, dus ook op de Westeinde/Krijgerstraat/Koningsweg, als uit 
dat onderzoek blijkt dat een nieuwe oostwest verbinding daar invloed op heeft. Doel van de aanleg van 
een nieuwe oostwestverbinding is wel de verkeersveiligheid in het centrum van Vriezenveen te 
verbeteren, door het gemotoriseerd verkeer richting het sportpark buiten de kern om te leiden.  
 
De status van de plannen is, dat op dit moment een integrale gebiedsvisie opgesteld wordt voor het 
Sportpark Het Midden, waar ook de nieuwe ontsluiting middels een nieuwe oostwestverbinding wordt 
meegenomen. De gebiedsvisie is naar verwachting eind 2022 gereed. In het verlengde van deze 
gebiedsvisie wordt het onderzoek naar de verkeerseffecten van deze nieuwe verbinding uitgewerkt, 
naar verwachting het 1e kwartaal 2023. 
 
Mocht blijken dat het effect van een nieuwe oostwestverbinding op Westeinde/Krijgerstraat/Koningsweg 
onvoldoende is, dan zal een aparte studie worden gewijd aan een verbetering van die kruising.  
 
Onderwerp: Verkeersveiligheid en aanleg fietspad van de Pollen naar Bruinehaar 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Al jaren wordt gesproken over de verkeersveiligheid en het eventueel aanleggen van een fietspad 
van De Pollen naar Bruinehaar.  

- Wat zijn de ontwikkelingen in de eventuele aanleg van dit fietspad?  
- Heeft het college hiervoor al initiatieven genomen en zo ja, welke?  

Reactie college:    
Wij zijn bezig met het onderzoeken van de mogelijkheden. Ook wordt er gewerkt aan een 
overkoepelend plan waarin dit fietspad een onderdeel kan zijn. Eventuele subsidies zijn hier onderdeel 
van. Er is overleg met verschillende partijen o.a. de Nationale Fietsersbond. Ook is er nauw contact met 
gedeputeerde staten.  
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Onderwerp: Klimaatadaptatie 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
We nemen aan dat hier een fout staat. De raad heeft de verordening van het duurzaamheidsfonds 
geamendeerd zodat er geen klimaatmaatregelen meer uit gefinancierd kunnen worden. Bent u dat met 
ons eens? 
Reactie college:   
We zijn het met u eens. Dit is inderdaad niet correct. Bij het vaststellen van de verordening heeft de 
gemeenteraad besloten de subsidie voor maatregelen t.b.v. klimaatadaptatie te schrappen. 
 
Onderwerp: Landbouwcirculatieplan 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Kunt u het landbouwcirculatieplan met ons delen?  
Wij vragen ons af hoe de afstemming met LTO en Cumela is over de landbouwcirculatiewegen en welke 
afwegingen gemaakt worden.   
Het valt ons op dat de landbouwroutes in het buitengebied steeds lastiger te berijden zijn voor 
landbouwverkeer. Bijvoorbeeld de Vosseboerweg en de Janmansweg worden voorzien van drempels. 
Wij snappen de overwegingen van veiligheid, maar willen ook graag de ruimte houden voor onze 
agrariërs. We zijn tenslotte een plattelandsgemeente. 
Reactie college: 
Nadat het gemeentelijk Mobiliteitsplan 2015-2025 is vastgesteld is er per kern een Verkeersvisie 
opgesteld en er is een Kaart met Landbouwroutes Gemeente Twenterand gemaakt. Zie bijlage voor de 
kaart. Voor dit traject zijn klankbordgroepen gemaakt die actief hebben meegedacht, LTO en Cumela 
waren hier onderdeel van.   
 
Onderwerp: Groenstructuurplan 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Wanneer staat dit op de planning?  
Het lijkt ons wenselijk dat hiervoor ook uitvoeringsbudget beschikbaar komt.   
Voor zover wij weten is er nu alleen een beperkt budget van 5000 euro als bomenfonds (in het kader 
van herplantplicht) Klopt dat?   
En is er nog een klein budget vanuit de groene loper? Maar dat is waarschijnlijk ook eindig? Klopt dat?   
Hoe kijkt u tegen dit uitvoeringsbudget aan? Wat zou een reëel budget zijn als uitvoeringsbudget 
groenstructuren? Wij denken zelf aan 10.000 of 20.000 euro.  
Afhankelijk van uw antwoord zullen we bij de begroting met een voorstel komen. 
Reactie college: 
Op dit moment is de uitvraag voor de Bouwsteen Groen Gemeente Twenterand uitgezet. 
Op basis van o.a. ambities van het college en de raad komt hier een voorstel uit. Op dit moment is niet  
aan te geven hoe hoog dit uitvoeringsbudget moet zijn. Dit weten we pas nadat het plan is opgesteld.  
Voor de start van de uitvoering helpt het dat er vanaf 2023 een budget is. Bij vaststelling van het plan 
kan een voorstel voor aanpassing van het uitvoeringsbudget worden meegenomen. 
Voor het project Groene Loper is nog een restbedrag beschikbaar, wat vermoedelijk in 2023 volledig 
besteed gaat worden. De ervaringen met dit project zijn positief, het wordt gewaardeerd door de 
inwoners en initiatiefnemers van projecten in het buitengebied. Ons voorstel is om een budget € 15.000 
op te nemen voor Groene Loper projecten in 2024 ter aanvulling op het restbudget dat nog beschikbaar 
is. Dit zal worden meegenomen in de kadernota voor 2024.  
 
Onderwerp: Combi-kansen 
Vanuit de fractie(s): PvdA/GL 
Vraag: 
In de programmabegroting 2023 zien we de ontwikkeling rondom de Engbertsdijksvenen niet 
terugkomen.   
  
Wat is de stand van zaken rondom de combi-kansen? Op welke manier wordt hier een vervolg aan 
gegeven? 
 
 



   
 

15 

 

Reactie college:   
Bij de regierol van de gemeente Twenterand in het proces rond de combi-kansen wordt in de uitvoering 
ingezet op samenwerking met alle partners die betrokken zijn bij de gebiedsontwikkeling.  
Hiervoor wordt een programmaleider aangesteld in de rol van procesbegeleider.  
De vacature voor deze medewerker is recent opengesteld. 
 
Onderwerp: Verkeer 
Vanuit de fractie(s): PvdA/GL 
Vraag: 
Vorig jaar hebben wij het gevraagd en dat doen wij nu weer:  
Is het College op de hoogte van regelmatige ongevallen die zich voordoen in het buitengebied als 
gevolg van te hard rijden van automobilisten?  
  
Welke acties en maatregelen kan het College ondernemen om te zorgen dat het verkeer zich houdt aan 
toegestane maximale snelheid?  
  
Verder vragen wij opnieuw aandacht voor de N341, in het bijzonder bij de afslag van N36 bij 
Westerhaar naar het industrieterrein Garstenlanden en de weg richting Kloosterhaar en Hardenberg.  
Deze weg wordt gebruikt als sluiproute door zwaar vrachtverkeer en dit gaat ten koste van de 
leefbaarheid, in het bijzonder van het dorp Kloosterhaar (ook voor een deel inwoners van Twenterand).  
  
Kent u de problemen van de N341?  
Bent u bereid om hier met de Provincie in overleg te gaan en maatregelen te treffen om de 
verkeersdrukte te doen laten afnemen?  
Reactie college:   
De verkeersveiligheidsproblemen op de N341, met name in de kern Kloosterhaar, zijn bij ons bekend. 
Vanuit Twenterand is hierover afgelopen jaar verschillende keren overleg geïnitieerd met 
buurtgemeente Hardenberg en de Provincie Overijssel. De provincie heeft keer op keer aangegeven 
hier weinig aan te kunnen/willen doen vanwege budgettaire beperkingen. Op dit moment ligt er een 
bescheiden voorstel om net binnen de bebouwde kom van Kloosterhaar het wegdek een alternatieve 
kleur te geven om te attentie te verhogen.  
 
Met de provincie is tevens gesproken over de aansluiting van de afrit N36 op de N341 richting 
Kloosterhaar en Garstelanden. Op deze afrit vindt in de spits regelmatig filevorming plaats wat 
verkeersonveilige situaties oplevert op de N36 en de N341. Vanuit Twenterand is geopperd om deze 
aansluiting om te zetten naar een rotonde. De provincie heeft aangegeven hier geen budget voor te 
hebben.  
Wel wordt deze rotonde meegenomen in het overleg met RWS inzake de aanpassingen aan de N36, 
waarvoor minister Harbers deze zomer € 115 miljoen toegezegd. Het Ministerie en RWS hebben 
toegezegd gezamenlijk naar meekoppelkansen te willen kijken. Wat ons betreft is deze rotonde een 
meekoppelkans om de verkeersveiligheid te verbeteren op zowel de N36 als het onderliggend 
wegennet.  
 
Onderwerp: Glyfosaat 
Vanuit de fractie(s): PvdA/GL 
Vraag: 
Meer dan een jaar geleden heeft het College een toezegging gedaan met betrekking tot het gebruik van 
glyfosaat door akkerbouwers in Twenterand en dit aan de orde te stellen in het overleg met het LTO.  
  
Dit overleg is niet doorgegaan (september 2021) omdat LTO dit heeft afgezegd. Inmiddels zijn we 
alweer een jaar verder en wordt nog steeds glyfosaat gebruikt in Twenterand (overigens ook door de 
gemeente Twenterand zelf).  
  
Is er nu al een nieuw overleg gepland? Waarom niet? En wat gaat het College doen om een afspraak te 
plannen en dit onderwerp aan de orde te stellen?  
Reactie college: 
Zie toezegging 2021-20.  
Stand van zaken september: eind september vindt het gesprek tussen LTO en gemeente Twenterand 

plaats. 
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Onderwerp: Voedselbos 
Vanuit de fractie(s): PvdA/GL 
Vraag: 
Bij de behandeling van de kadernota van 2022 is er een motie aangenomen tot doen van een 
onderzoek naar de mogelijkheden om een voedselbos te ontwikkelen langs de N36 bij Westerhaar.  
  
Tot op heden is er nog steeds geen uitkomst bekend van dit onderzoek en of dit wel of niet mogelijk is.   
  
Wanneer komt het College met de toegezegde brief met antwoorden, die verder gaan dan alleen of het 
wel/niet financieel haalbaar is. Wij verwachten een antwoord met wat u gedaan heeft om de 
haalbaarheid te onderzoeken en waarom het wel of niet kan. Of wat er nodig is om het wel te 
realiseren.  
  
Is er ook contact geweest met de provincie Overijssel over mogelijkheden van financiering (planten van 
bomen)?  
Reactie college: 
Zie Motie 2021-M28  
Stand van zaken september: gevraagd is om een brief van het college naar de raad. Deze brief is in 

concept gereed en wordt in routing gebracht. In het 4e kwartaal zal deze brief aan de raad verzonden 

worden. 

 
Onderwerp: Lelieteelt 
Vanuit de fractie(s): PvdA/GL 
Vraag: 
Meer dan een jaar geleden is er een toezegging gedaan door het College om opnieuw naar het 
convenant lelieteelt te kijken. Er zou in september 2021 een gesprek zijn met het LTO. Deze is niet 
doorgegaan na afzegging door het LTO. Een nieuwe afspraak zou gepland worden.  
  
Is dit al gebeurd? Waarom niet? En wat gaat het College doen om wel te zorgen voor een afspraak en 
een nieuwe convenant te sluiten.  
  
Daarbij geldt nog steeds de inhoudelijke vraag van vorig jaar staan:  
  
Is het College bereid om met alle lelietelers in overleg te gaan om, op basis van de publicaties en de 
hierin genoemde risico’s voor de volksgezondheid, het convenant aan te passen en de afstand tot 
bebouwing en natuurgebieden te vergroten?  
Reactie college:   
Zie Motie 2021-M32 
Stand van zaken september: eind september vindt het gesprek tussen LTO en gemeente Twenterand 
plaats. Informatie wordt in het 4e kwartaal van 2022 met de raad gedeeld. 
 
Onderwerp: Uitwerking verkeersvisie 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Hoe zit het met de uitwerking van de verkeersvisie voor Vriezenveen? Ook hier missen wij 
de vooruitgang. 
Reactie college:   
In onderstaand overzicht staan de maatregelen uit de verkeersvisie Vriezenveen.  
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Zoals blijkt uit bovenstaand overzicht zijn de meeste maatregelen gerealiseerd. 
 
Onderwerp: Verleer- en parkeersituatie sportpark het Midden 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Waar blijven de plannen voor de verleer- en parkeersituatie voor sportpark ‘het Midden’. Verenigingen 
klagen en vragen zich af waar de beloofde voorstellen komen. Het is nu al een drama en dat zal alleen 
maar erger worden als het zwembad klaar is. Deze plannen hadden bij aanvang van de bouw al 
voorbereid moeten zijn. Hoe staat het hiermee? En wat voor financiële consequenties heeft dit? 
Reactie college: 
In het kader van de bestemmingsplanprocedure voor het nieuwe zwembad en sporthal op sportpark Het 
Midden is onderzoek gedaan naar de verkeers- en parkeersituatie. Uit het onderzoek blijkt dat er in de 
huidige situatie nog voldoende parkeerplaatsen zijn op het sportpark, maar dat bij het realiseren van het 
zwembad en sporthal de vraag om extra parkeerplaatsen zal toenemen. De parkeerplaatsen op de 
huidige Stamper-locatie blijven in gebruik totdat het nieuwe sportcomplex is gerealiseerd, zodat er 
getalsmatig geen wijziging ten opzichte van de huidige situatie is. Indien in de toekomst de Stamper-
locatie verkleurd naar woningbouw dient de verkeers- en parkeersituatie op het sportpark te worden 
herzien. Dit onderzoek maakt geen deel uit van de huidige scope van het project. 
 
Onderwerp: Beheerplannen 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
De toezichthouder heeft eerder aangegeven dat beheerplannen deels niet orde zijn. Actuele 

beheerplannen zijn nodig om realistisch en zorgvuldig te kunnen begroten.  
 

a. Kunt u ons een lijst geven van de beheerplannen etc. die de gemeente Twenterand heeft?  

b. Per beheerplan etc. aangeven wanneer deze geactualiseerd zijn dan wel geactualiseerd 

worden.  

c. Hoe is de (meer)jarenbegroting rekening gehouden met beheerplannen die niet 

geactualiseerd zijn?  
d. Hoe groot is het risico van niet geactualiseerde beheerplannen? 
e. Hoe zijn deze risico’s meegenomen in het weerstandsvermogen van Twenterand?  

 
Reactie college: 

onderwerpen 
paragraaf onderhoud 
kapitaalgoederen 

svz beheerplannen Sluit 
begroting 
aan bij 
huidige 
plan? 

Wegen Is klaar, kan voor vaststelling naar college / raad ja 
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Openbare verlichting Er is een beleidsplan uit 2016. In 2023 wordt een nieuw 
beleidsplan opgesteld in samenwerking met 
partnergemeenten in samenspraak met de provincie. 

ja 

Gebouwen en 
kunstwerken 

Beleidskader gemeentelijk vastgoed vastgesteld in december 
2019. Beleidskader wordt in de komende jaren herijkt en 
verder uitgewerkt. Voor de kunstwerken zijn 
vervangingsinvesteringen bepaald. Het is de bedoeling de 
kunstwerken in de komende jaren onder te brengen in de 
beheerplannen voor civiele werken. 

ja 

Groen Conceptversie is klaar. Kan na bespreking voor vaststelling 
naar college en raad 

ja 

Grondwater Onderdeel van GRP 2019-2023, vastgesteld in 2018. Naar 
aanleiding van TDFG heeft een correctie plaatsgevonden op 
de toerekening van de btw op investeringen. 

ja 

Riolering ja 

Kaderplan 
speelruimte 

Is klaar en vastgesteld in 2020. Moet nog uitgevoerd 
worden. Uitvoering is intensief en vraagt veel inzet op 
participatie. Door beperkte capaciteit en middelen is dit een 
meerjarig proces. 

ja 

Traktie  Er is een onderhoudsplanning gebaseerd op jaarlijkse APK 
gecombineerd met onderhoudsbeurt. Dit is haalbaar ivm 
beperkt gereden kilometers. Daarnaast is er een overzicht 
vervangingsinvesteringen traktie dat 2x per jaar wordt 
geactualiseerd. Middels begroting (investeringslijst) wordt 
dit vastgesteld door de raad. 

ja 

Gereedschappen Onderhoud in eigen beheer. Begroting gebeurt op basis van 
historische cijfers. Jaarlijks vaststelling door de raad bij de 
begroting. 

ja 

     
Risico is klein, daar de begroting aansluit bij huidige beheersplannen. Risico's zijn niet meegenomen in 
de risicoparagraaf. 
 
Onderwerp: Bereikbaarheid en openbaar vervoer 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Welke plannen heeft het College om de bereikbaarheid van onze gemeente te vergroten, ook in de 
kleine kernen?  
Reactie college:   
Het gemeentelijk Mobiliteitsplan Twenterand 2015-2025 is hierin nog steeds vigerend. De gemeente 
streeft naar een goede en veilige bereikbaarheid van alle kernen. In grote lijnen zijn er geen specifieke 
infrastructurele problemen  in de gemeente, uitgezonderd de N36, maar daar heeft het rijk inmiddels de 
toezegging over gedaan dat het verbeteren van de verkeersveiligheid uiterlijk 2025 zal worden gestart. 
Voor de rest kan in zijn algemeenheid worden gesteld dat vooral de kansen worden benut indien die 
zich voordoen om alle kernen vanuit alle windrichtingen goed te ontsluiten. Voor alle kernen geldt dat de 
ontsluiting vanuit westelijke richting verbeterd kan worden, dus als er zich projecten of kansen 
voordoen, dan ligt de focus op verbetering van de ontsluiting vanuit het westen.  
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DOELENBOOM DUURZAAMHEID, MILIEU EN VTH 

Onderwerp: Warmtevisie 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
We vinden dat dat de gemeente nu echt concreet aan de slag moet met bestrijden van energiearmoede. 
We hebben daar onlangs bij de Berap al extra gelden voor beschikbaar gesteld. Hoe ziet u dit? Ziet u 
hier kansen en hoe dan?  
Welke concrete projecten kunnen samen met Mijande opgepakt worden?  
Is het concept van de slimme wijk aanpak (met Enpuls) snel toe te passen?  
We hebben onlangs vragen gesteld over Winst Uit Je Woning. Kunt u aangeven hoeveel inwoners 
daadwerkelijk gebruik hebben gemaakt van het aanbod van WUJW? 
Reactie college:  
Het college begrijpt uw oproep. Het college vindt het bestrijden van energiearmoede ook een urgent 
onderwerp en wil zo snel mogelijk aan de slag met het ondersteunen van inwoners die te maken 
hebben met energiearmoede. Een aantal maatregelen is al uitgevoerd, andere worden op dit moment 
uitgewerkt.  
Huishoudens met een inkomen tot maximaal 120% van het sociaal minimum hebben in 2022 recht op 
de energietoeslag van € 1.300, -. Los daarvan heeft gemeente Twenterand een specifieke uitkering à € 
810.267, - voor de aanpak van energiearmoede ontvangen van het Rijk, om inwoners met een laag 
inkomen en een hoge energierekening te ondersteunen door middel van verlaging van de 
energierekening. Hiervoor wordt op dit moment de laatste hand aan het plan van aanpak gelegd. Dit 
plan van aanpak kunt u naar verwachting voor het einde van 2022 verwachten. Mijande is ook nauw 
betrokken bij het opstellen en de uitvoering van het plan van aanpak.  
Daarnaast heeft uw raad via een amendement op de Berap 2022 € 250.000,- toegevoegd aan het 
duurzaamheidsfonds. Dit bedrag wordt ingezet als budget voor de duurzaamheidssubsidie en komt 
boven op het bedrag dat als dividenduitkering uit het zonnepark komt en kan worden ingezet voor de 
duurzaamheidssubsidie. Hiermee helpen we inwoners met het de financiering van maatregelen om hun 
woning energiezuiniger maken. Via hetzelfde amendement heeft de raad € 250.000 gereserveerd voor 
een vangnetregeling voor huishoudens.  
De Slimme Wijken Aanpak van Enpuls is niet iets wat we als gemeente in korte tijd kunnen uitvoeren. 
Het vergt inzet van zowel de gemeente als buurtbewoners die zich hier actief voor willen inzetten. Dit 
kost tijd, waardoor dit deze aanpak niet snel toe te passen is.  
 
Cijfers over de collectieve inkoopactie met Winst uit je Woning BV: 

Aantal verzonden brieven: 9421 

Aantal inschrijvingen: 737 

Aantal verzonden offertes: 520 

Aantal opdrachtverklaringen: 66 

 
Onderwerp: Investeringen in Duurzaamheid 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Een student van de UTwente uit Vriezenveen stelde ons de volgende vraag: “ik maak mij enorm zorgen 
over de ogenschijnlijke kleine portie financiering weggelegd voor duurzaamheid, milieu en VTH: slechts 
ongeveer 4 miljoen op 107 miljoen euro. Dit is tevens ook lager dan 2019, 2020 en 2021 (4.5, 6 en 7 
miljoen)”  
Mooi dat jonge mensen meedenken met de begroting. Klopt de conclusie van deze student? En 
waardoor is het bedrag lager? 
Reactie college:   
De doelenboom duurzaamheid, milieu en VTH bestaat uit de volgende producten: afval, milieubeheer, 
bodemsanering, geluidszaken en handhaving milieu en bouwen. De grootste uitgaven gaan naar het 
product afval, maar daar staan ook weer inkomsten tegenover. In de begroting 2022 en verder heeft 
een herverdeling plaats gevonden op toegerekende lasten, vandaar dat de begrotingsuitgaven daarvoor 
hoger waren. Op rekeningbasis wijkt 2021 nagenoeg niet af van de begroting 2023.  
In de begroting voor deze doelenboom zit maar een klein bedrag aan uitgaven voor duurzaamheid. Er 
zijn nog wel twee reserves t.b.v. duurzaamheid (de reserve duurzaamheid en de reserve 
duurzaamheidsfonds) en in de algemene uitkering zat dit jaar ook een bijdrage voor duurzaamheid t.b.v. 
de uitvoering. Wij komen met een bestedingsvoorstel voor de in 2022 met de meicirculaire ontvangen 
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klimaatgelden van het rijk. Voor de reserve duurzaamheidsfonds heeft uw raad bij de Berap een bedrag 
toegevoegd. Het klopt dat het budget voor de opgaven duurzaamheid, milieu en VTH beperkt is ten 
opzichte van de opgaven en wij met de beschikbare middelen niet alles kunnen doen. U kunt als raad 
overwegen om middelen hiervoor vrij te maken. 
 
Onderwerp: Reserve duurzaamheid en reserve duurzaamheidsfonds 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Beide reserves hebben in feite hetzelfde doel. Kunnen deze niet gewoon samengevoegd worden?  
Afhankelijk van uw antwoord komen we met een voorstel hierover. 
Reactie college:   
De reserve 18 (duurzaamheid) wordt gevoed door bijdragen en subsidies van het rijk en provincie en 
wordt gebruikt voor uitvoeringstaken klimaat en energie. Verder wordt daaruit bijvoorbeeld het 
energieloket, energieprojecten en investeringen in duurzaamheid gemeentelijke gebouwen t.b.v. lagere 
energielasten uitbetaald.  
De reserve 22 (duurzaamheidsfonds) wordt gevoed uit de opbrengsten van het zonnepark en wordt 
gebruikt voor verstrekken van duurzaamheidssubsidies Twenterand. 
Samenvoegen van de reserves is gezien het bovenstaande af te raden omdat de ene reserve bedoeld 
is voor uitvoering (ambtelijke capaciteit en inhuur externe kennis), en de andere reserve voor 
ondersteuning van inwoners bij het verduurzamen van hun woning door de duurzaamheidssubsidie. 
 
Onderwerp: Erfmolens  
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Eind vorig jaar is een voorstel aangenomen om erfmolens tot 35 meter mogelijk te maken in het  
buitengebied. Daarnaast was er een verzoek de ‘Bomenverordening Twenterand 2016’ te wijzigen en 
ter besluitvorming aan de raad voor te leggen. Beiden zijn maatregelen met als doel met name de 
agrarische sector duurzaam en zelfvoorzienend energie te laten opwekken. Dit is financieel van groot 
belang voor deze sector, vooral gezien de huidige ontwikkelingen. Als we navraag doen wordt 
verwezen naar Omgevingsplannen straks, maar met straks wordt feitelijk bedoeld 2024. Kortom: veel 
tijd gaat verloren. Is er geen mogelijkheid één en ander te bespoedigen met een tussentijdse 
maatregel? 
Reactie college: 
Zie Toezegging 2022-15 
Stand van zaken september: Er is gewacht op nieuwe regels van provincie. De tekst wordt hierop 

aangepast en zsm verstuurd. Bij de actualisatie van de Omgevingsvisie wordt dit onderwerp verwerkt. 

 
Onderwerp: Gratis inleveren matrassen en textiel 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Wordt het inleveren van matrassen en textiel wat niet meer bruikbaar is, binnenkort ook gratis? 
Reactie college: 
Voor het inzamelen van matrassen krijgen wij sinds dit jaar een vergoeding (12,5%). Dit is helaas nog 
te weinig om deze stroom gratis te maken. In 2023 kan er, met de eerste vergoeding, gekeken worden 
of hier een passender tarief voor gehanteerd kan worden. 
Momenteel is het al mogelijk om textiel gratis te brengen naar meerdere containers in de wijk en bij de 
milieustraat. 
 
Onderwerp: Glascontainers de Pollen 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
De raad heeft vier jaar aangegeven dat het plaatsen van ondergrondse glascontainers in Geerdijk en de 
Pollen wenselijk is. Na veel aandringen zijn deze containers in Geerdijk geplaatst. Wat is de stand van 
zaken in De Pollen? 
Reactie college:   
Bij de huidige locatie (supermarkt) is geen ruimte om een container te plaatsen, wel is dit elders in het 
dorp mogelijk. De eigenaar van de supermarkt heeft kenbaar gemaakt de containers niet te willen 
missen en aangezien deze hier netjes staan zien wij geen reden om deze te vervangen. 
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Onderwerp: Staat van reserves en voorzieningen / voorziening afval 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
‘Staat van reserves en voorzieningen’: wat houdt de onttrekking uit de Voorziening Afval in? 
Reactie college:   
Deze reserve is bedoeld om het vast tarief niet in 1x sterk te laten stijgen als de kosten stijgen, dus een 
soort schommelfonds. De onttrekking voor 2023 gebeurt zoals eerder al vastgesteld is. Door € 80.000 
uit de reserve afval te onttrekken wordt het vaste tarief voor de inwoners lager. 
 
Onderwerp: Groen gas voor woningen  
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Hoe staat het met ontwikkelingen voor Twenterand om te komen aan groen gas voor woningen die 
niet met een warmtepomp kunnen worden voorzien? 
Reactie college:   
Voor het stimuleren van de productie van groen gas zijn voor de gemeente vooral 2 lijnen van belang:  

- Ondersteunen en stimuleren van (mono)vergisting door agrarische ondernemers. Het initiatief 
ligt bij de ondernemers; de gemeente kan hen niet dwingen. We willen ondernemers 
ondersteunen en stimuleren (zie ook het coalitieakkoord). Er is bij een aantal Twenterandse 
boeren interesse om deel te nemen in een groengas/biogas hub. Wij bekijken hoe we 
aansluiting bij een hub van de buurgemeente Tubbergen kunnen faciliteren 

− Ruimtelijke mogelijkheden en kaders opnemen in omgevingsbeleid; de mogelijkheden voor 
vergisting op boerderijschaal zijn opgenomen in ons huidige bestemmingsplan buitengebied. 

Verder loopt er vanuit de energieregio Twente een groen gas lobby van de gemeenten richting de 
ministeries EZK en LNV. Overigens is er in Twenterand al een vergistingsingsinstallatie van een 
kalverhouderij die groen gas produceert, goed voor circa 400 huishoudens. Dit groen gas wordt direct 
geleverd aan het normale gasnet. De eigenaar van de installatie bepaalt waarnaar het geproduceerde 
gas wordt geleverd. 
 
Onderwerp: Reductie van stikstof door de landbouw 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Wat is de visie van dit college inzake reductie van stikstof door de landbouw, concreet in onze 
gemeente? Hoe gaat dit college onze boeren faciliteren bij de plaatsing van een stikstofkraker? 
Reactie college:   
De landelijke / provinciale ontwikkelingen rond het stikstofdossier zijn voor Twenterand bepalend. Wij 
wachten af wat de gevolgen zijn voor Twenterand.  
Tot aan vandaag zijn we niet bekend met interesse voor stikstofkrakers. 

 
Onderwerp: Windturbines 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 

- Wat zijn de rode lijnen van het College wanneer er wel / niet wordt meegewerkt aan het 
plaatsen van windturbines?  

- Is het onderzoek naar de gezondheidseffecten volgens het College goed uitgevoerd? (zie ook 
hiervoor de aangenomen moties in de Raad)  

Reactie college:   
- Hoe de verschillende effecten van windturbines gewogen worden is uiteindelijk 

een politieke afweging. Gezondheid is daarbij een belangrijk aspect. 

- De ontwikkeling van een windpark is een complex proces van jaren (gemiddeld 7- 
10 jaar) in verschillende fasen (zie Windenergie op land (rvo.nl)) In de eerste 
verkennende fase voor het zoekgebied ATT zijn (gezondheids)effecten van 
windturbines op een algemene manier inzichtelijker gemaakt. Op dit moment zijn 
locaties, aantallen, hoogtes van de windturbines e.d. namelijk nog niet bepaald. In 
verdere fasen moeten de effecten van wind op de omgeving in het ATT- gebied 
steeds gedetailleerder en lokaal specifieker in beeld worden gebracht (zie ook de 
raadsbrief motie gezondheidseffecten d.d. 12 april 2022). Het onderzoek naar de 
(gezondheids)effecten van windturbines is m.a.w. niet afgerond met deze 
verkennende fase. 

https://www.rvo.nl/onderwerpen/windenergie-op-land
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Deze vraag is iets wat de raad kan meenemen bij het vaststellen van beleid en kaders voor 
windontwikkeling. 
 
Onderwerp: Zonnepanelen op water 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Wanneer is dat mogelijk op de zandwinplassen. Wat vraagt de concretisering van de plannen nog? 
Reactie college:   
Zoals in de raadsbrief zon op zandwinplassen d.d. 25 februari 2020 is opgenomen, gaat het bij de 2 
zandwinlocaties die (deels) in gemeente Twenterand liggen, om zandwinplassen in particulier 
eigendom. Initiatieven voor een drijvend zonnepark zullen daarom particuliere initiatieven zijn. De 
zandwinning Oosterweilanden is nog in het begin van de exploitatie (naar een eindoppervlak van ca. 
100 ha). Volgens informatie van de VOF zijn drijvende zonnepanelen tijdens de exploitatiefase niet 
mogelijk. De mogelijke bijdrage aan de energiedoelstelling door drijvende zonneparken is daarmee op 
dit moment beperkt. Op het eind van de exploitatie – waarbij gedacht moet worden aan een periode 
richting 30 jaar – is misschien op een deel van de plas, namelijk daar waar geen zand meer wordt 
gewonnen, een drijvend zonnepark mogelijk. 
 
Onderwerp: Toestaan plaatsen zonnepanelen en windturbines 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Hoe kunnen we regelen dat het toestaan van het plaatsen van zonnepanelen op grond en windturbines 
standaard via de Raad gaan? 
Reactie college:   
Er wordt gewerkt aan een beleidskader. Dat wordt vervolgens verwerkt in de omgevingsvisie, 
gebiedsprogramma's en omgevingsplan. Toestaan van plaatsen van zonnepanelen of windturbines gaat 
middels een omgevingsvergunning. Vanaf de invoering van de Omgevingswet is het mogelijk om deze 
activiteiten aan te merken als activiteit waarvoor voorafgaand aan een vergunningverlening een bindend 
advies aan de raad moet worden gevraagd. Voor de invoering van de Omgevingswet wordt een concept 
bindend advieslijst ter vaststelling aan de raad aangeboden. 
 
Onderwerp: Smart energy hub 
Vanuit de fractie(s):  
Vraag: 
Waar moet de smart energy hub komen. Wat is de stand van zaken? 
Reactie college:   
De locatie van de smart energy hub (SEH) is nog onbekend, maar de verwachting is dat de locatie niet 
ver van Zonnepark Oosterweilanden BV zal zijn. Op dit moment wordt verkend of de smart energy hub 
technisch en financieel haalbaar is. Daarbij wordt gekeken naar voldoende deelname van lokale 
bedrijven, die wellicht kunnen worden aangesloten op- en/of afnemen van de SEH. De verkenning zal 
moeten uitwijzen hoe de SEH eruit kan komen te zien en welke technieken en bronnen worden ingezet 
in de SEH. Sinds afgelopen zomer is een externe regisseur gestart om het proces van verkenning en 
eventueel de start van ontwikkeling in goede banen te leiden. De regisseur voert op dit moment 
individuele gesprekken met betrokken partijen om de vervolgstappen te bepalen. 
 
Onderwerp: Klimaatbestendig 

Vanuit de fractie(s): SGP 

Vraag: 

Wat moet er gebeuren om in 2050 klimaatbestendig te zijn. Welke investeringen vergen dit? 
Reactie college:   
Op dit moment is dat nog niet aan te geven. Dit is mede afhankelijk van toekomstige beleidskeuzes op 
diverse thema's -zoals groen, water en riolering- door uw raad en bijvoorbeeld mogelijkheden tot het 
verkrijgen van subsidies in de periode tot 2050.  
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DOELENBOOM BOUWEN, WONEN RO EN VTH 

Onderwerp: realiseren nieuwe woningen 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Het college is van plan voor 2031 550 nieuwe woningen te realiseren. Het CDA vindt dat te weinig, 
gezien de opgave in de provincie (60.000 woningen voor 2030).  

- Hoe ziet het college hun doelstelling in relatie tot die van de provincie? We missen in het 
woonbeleid visie en daadkracht.  

- Welke woningen wil het college realiseren?  
- We lezen dat er in 2023 stappen gezet zullen worden voor het bouwen van woningen voor 

speciale doelgroepen. Aan welke doelgroepen moeten we hierbij denken? En hoe verhoudt 
zich dat tot de betaalbaarheid van deze woningen?  

- Hoe zien de verhoudingen eruit m.b.t. de sociale huurwoningen/ 
starterswoningen/seniorenwoningen/vrije woningbouw?  

- Waar wil het college de woningen realiseren?   
- Welke inbreidings- en uitbreidingsgebieden zijn in beeld en hoe concreet zijn deze locaties?  
- Hoe ziet het college de ontwikkeling van deze locaties, gezien de langdurige processen (lees 

planontwikkeling en procedures) die dit met zich meebrengt, in hun doelstelling tot 2031?  
Reactie college:   

- De 550 te realiseren woningen zijn woningen voor de lokale vraag. Dit is gebaseerd op het 
woonbehoefte onderzoek en opgenomen in de woonvisie.  
De provincie heeft de ambitie 60.000 woningen (waarvan 20.000 in Twente, zie regionale 
woonagenda) toe te voegen. We zijn met de provincie in gesprek welk deel van deze woningen 
in Twenterand gerealiseerd mogen worden.  

- In de woonvisie is een indicatief nieuwbouwprogramma opgenomen. De ambitie van het rijk is 
dat tweederde van het bouwprogramma betaalbaar moet zijn en 30% sociale huur. 

- Bij bijzondere doelgroepen moet u denken aan statushouders, vluchtelingen, asielzoekers en 

spoedzoekers. Deze doelgroepen vragen om betaalbare huisvesting.  

Met het realiseren van woonruimte voor bijzondere doelgroepen zal ook betaalbare woonruimte 

ontstaan voor jongeren en starters. Tevens willen we voor woonwagenbewoners standplaatsen 

en woonwagens realiseren.   

- Zie indicatief nieuwbouwprogramma woonvisie. 
- In de woonvisie is opgenomen dat grootschalige woningbouw wordt gerealiseerd in de 

zogenaamde sleutelgebieden.  
- Uitbreidingslocatie: Er zijn diverse ontwikkelingen zoals locatie De Sleutel, Zandwijk, Arends en 

de Beuk. Het hier noemen van uitbreidingsgebieden kwalificeert het college als marktgevoelige 
informatie die wij nog niet met u kunnen delen. 
Inbreidingslocatie: Om dit soort inbreidingslocaties goed in te kunnen vullen is meer lef en 
creativiteit nodig bij college en raad, zoals bijvoorbeeld bij De Sleutel, Zandwijk, Arends en De 
Beuk. Als bijvoorbeeld de raad instemt met het aanpassen van het geluidsbeleid dan kunnen 
daar de volgende aantallen gerealiseerd worden op relatief korte termijn: 

- Locatie Zandwijk  20  ( 6 + 4 app en 10 grondgebonden) 
- Locatie Arends 12 appartementen 
- Locatie De Sleutel, Vroomshoop  21 ( 9 grondgebonden  en 12 appartementen)  
- Locatie De Beuk, Den Ham  2 grondgebonden en 8 appartementen 
- Het college heeft inderdaad te maken met planontwikkeling en procedures. Door middel van 

flexwonen wil het college vooruitlopend op de definitieve invulling van een woonwijk tijdelijke 
woningen realiseren (‘placemaking’). 

  
Onderwerp: Verpauperde gebouwen / Verpaupering van woningen / panden 
Vanuit de fractie(s): CDA / SGP 
Vraag: 
We vragen opnieuw aandacht voor verpauperde gebouwen.  

- Hoe ver is het met het oude pand van de Rabobank in Vriezenveen 
- Klopt het dat de samenstelling van de eigenaren gewijzigd is?  
- En zo ja, zijn gesprekken gaande?  
- Welke beleidsmogelijkheden heeft Twenterand om verpaupering tegen te gaan?  
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- Welke wettelijke mogelijkheden zijn er om verpaupering tegen te gaan? 
 
Reactie college:   
Op 13 juli 2022 heeft het college aan gedelegeerd ontwikkelaar meegedeeld dat een ontwikkeling van 
45 appartementen voor deze locatie te fors is en in grote mate afwijkt van de 16 appartementen in het 
principebesluit. Het voorliggende plan was bovendien niet in overeenstemming met een goede 
ruimtelijke ordening. De parkeerbehoefte kan niet worden opgelost op eigen terrein. Het college heeft 
initiatiefnemer verzocht met een aangepast plan te komen dat meer passend is op de locatie. Tot op 
heden is hier geen gehoor aan gegeven. 
 
Het is bij het college niet bekend dat de samenstelling van eigenaren is gewijzigd, met dien verstande 
dat bij college bekend is dat de gedelegeerd ontwikkelaar zich heeft teruggetrokken. 
 
Er zijn thans geen gesprekken gaande. 
 
Er is een model leegstandsverordening VNG: Er zijn voor de gemeente beperkte mogelijkheden om te 
acteren op leegstand bestaat uit drie categorieën: transformatie van het fysieke, sturen op vraag en 
aanbod, en gezamenlijke visievorming met partners. 
 
 
Onderwerp: Gebiedsprogramma kernen (wonen en openbare ruimte) 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Wat moeten wij ons voorstellen bij het gebiedsprogramma? Wat gaat er allemaal onderdeel van 
uitmaken?   
Is dit nieuw beleid of vooral een bestaande elementen en een combinatie van diverse andere plannen? 
Is de raad hierbij betrokken geweest? Bijvoorbeeld via de woonvisie? Of gaat de raad nog betrokken 
worden? 
Reactie college:   
Een (gebieds-)programma is de uitwerking van de ambities zoals die zijn bepaald in de omgevingsvisie. 
In het programma worden daarmee concrete maatregelen voorgesteld om de doelen te behalen, 
bijvoorbeeld financiële maatregelen voor een subsidie, of een projectplan met een plan van aanpak voor 
een bepaald onderwerp, of een beleidskader. 
Het gebiedsprogramma wordt vastgesteld door het college, maar is een uitwerking van de 
omgevingsvisie, die is/wordt vastgesteld door de raad. In het omgevingsplan wordt de juridische borging 
van het programma opgenomen. Vaststelling van een omgevingsplan is ook een raadsbevoegdheid. Wij 
kunnen ons voorstellen dat de raad betrokken wordt bij de totstandkoming van een gebiedsprogramma. 
 
Onderwerp: Woonopgave 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Een van de grootste opgaves van deze coalitieperiode.   
Wonen voor lokale behoefte, voor regionale behoefte en daarnaast nog voor allerlei doelgroepen zoals 
statushouders, vluchtelingen, woonwagenbewoners , sociale huur enz.   
Lijkt het u niet zeer wenselijk om budget voor deze opgave beschikbaar te hebben? Het lijkt ons anders 
vrij onmogelijk om concrete stappen te kunnen zetten voor deze grote opgaven  
Afhankelijk van uw antwoord zullen wij bij de begroting met een voorstel komen. 
Reactie college: 
Voor het realiseren van de verschillende woonopgaven is zeker budget nodig. Voor woonwagens zijn er 
middelen gereserveerd voor het opstellen van beleid. Bij realisatie van nieuwe woonwijken wordt dit 
verrekend in de grondexploitatie. Het budget is ook afhankelijk van de ambities van de raad en het 
bijbehorende kostenplaatje.   
    
Onderwerp: Indicatoren 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Kan het criterium van de opgeleverde woningen aangepast worden in de jaarlijks verleende 
vergunningen voor woningen? En kunnen ook de jaarlijkse aantallen verleende vergunningen genoemd 
worden in plaats van de totalen?  



   
 

25 

 

Kan het aantal jaarlijks verkochte hectares bedrijventerrein ook als criterium toegevoegd worden? 
Reactie college: 
Het is niet duidelijk wat wordt verstaan onder het criterium van de opgeleverde woningen? Dit moet 
eerst nader gespecificeerd worden. Vervolgens kan worden uitgezocht welke mogelijkheden er zijn. Ook 
moet er afstemming plaatsvinden met de functioneel beheerders om te voorkomen dat we iets 
toegezegd wordt dat niet gemonitord kan worden vanuit PowerBrowser.  
Wat is de bedoeling van de indicator aantal verkochte hectares bedrijventerrein? Is dit de juiste 
indicator? Aan welke informatie is behoefte? Graag toelichting zodat een bijbehorend antwoord kan 
worden gegeven.  
 
Onderwerp: Grondbeleid 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Twenterand voert een faciliterend grondbeleid, waarvan het de vraag is of dit nog passend is gezien de 
huidige opgave op de woningmarkt.   
Bij een actief grondbeleid kan financiële verevening plaatsvinden.  
Het lijkt onze fractie heel wenselijk dat we overgaan naar een actiever grondbeleid, omdat we daarmee 
meer sturingsmechanismen kunnen inzetten voor de opgaven op de woningmarkt.  
Op verzoek van onze fractie is er al een toezegging gedaan om de raad te informeren over de 
uitvoering van de woonvisie. Bent u bereid om hier het onderdeel actief grondbeleid aan toe te voegen?  
Afhankelijk van uw antwoord zullen we bij de begroting met een voorstel hierover komen. 
Reactie college:   
Voor het uitvoeren van de woonvisie is een actieve rol van de gemeente wenselijk. Hierbij behoort ook 

een aangepaste nota grondbeleid. Wij gaan het huidige grondbeleid actualiseren, medio 2023 wordt dit 

aangeboden aan het college, daarna aan uw raad. 

 

Onderwerp: Stand van zaken locatieonderzoek woonwagens 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Kunt ons kort toelichten wat de stand van zaken is met betrekking tot:  

- locatieonderzoek woonwagens in het kader van Woonwagenbeleid 
Reactie college:   

Voor huisvestingsvraagstukken van onder andere bijzondere doelgroepen en woonwagenbewoners 

vindt op dit moment een inventarisatie plaats. Deze inventarisatie wordt in 2023 voorgelegd aan het 

college en de raad. 

 

Onderwerp: Strategische portefeuillesturing 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Pagina 57: wat is “strategische portefeuillesturing”? 
Reactie college:   

Onder 'portefeuillesturing' worden alle strategische activiteiten verstaan die gericht zijn op (lange 
termijn) sturing en optimalisatie van vraag en aanbod van vastgoed. Het gaat daarbij om vragen als: 

- Hoe verhouden vraag en aanbod van vastgoed zich? 
- Welke eisen worden gesteld aan het vastgoed? 
- Welke risicospreiding passen we toe? 
- Hoe presteert de totale portefeuille? 

 

Onderwerp: Nieuwbouwplan 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Wordt er gewerkt aan een nieuwbouwplan aan de rand van Vriezenveen voor woningbouw in zowel de 

vrije sector als sociale woningbouw en wanneer zijn hiervoor plannen gereed?  

Reactie college:   

Voor het antwoord op deze vraag verwijzen wij u naar de door u vastgestelde woonvisie.  
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Onderwerp: Woningen uit de grond stampen 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Hoe denkt u in 2023 550 woningen uit de grond te stampen als er nu nog geen plannen 
voor klaarliggen? 
Reactie college:   

In de begroting is een foutief jaartal opgenomen.  

In de door de raad vastgestelde woonvisie staat dat Twenterand op de eerste plaats wil voorzien in de 

lokale vraag naar woningen. Tot 2031 is een toename van 550 huishoudens verwacht. In de periode 

2022 – 2031 wil Twenterand minimaal voorzien in passende huisvesting voor deze huishoudens. De 

550 woningen hoeven dus niet in 2023 gerealiseerd te zijn.  

 
Onderwerp: Mozaïekwijk 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Hoe staat het met de ontwikkeling van woningen in plan Mozaiekwijk achter het 
gemeentehuis? 
Reactie college:   

De woningen op de voormalige kerklocatie zijn allemaal verkocht en worden eerdaags opgeleverd. 

Op het middendeel worden door een ontwikkelaar 16 levensloopbestendige woningen gerealiseerd. De 

verkoop voor deze woningen is 15 september 2022 gestart.  

De overige kavels worden uitgegeven door de gemeente. Twee vrijstaande woningen zijn reeds 

verkocht. Twee tweekappers zijn onder optie en twee tweekappers zijn nog beschikbaar. De overige 5 

kavels gaan in de verkoop zodra er een vervangende locatie is voor de gymzaal is.  

  

Onderwerp: Oplossing voor starters 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Komt er nu eindelijk een oplossing voor starters om in onze gemeente te kunnen blijven wonen of 

moeten die allemaal naar elders? 

Reactie college:   

In de woonvisie is een indicatief nieuwbouwprogramma opgenomen. De ambitie van het rijk is dat 

tweederde van het bouwprogramma betaalbaar moet zijn en 30% sociale huur. 

 

Onderwerp: Centrumplanontwikkeling voor Vriezenveen / Centrumontwikkeling Vriezenveen 
Vanuit de fractie(s): VVD / SGP 
Vraag: 
Hoe zit het met de centrumplanontwikkeling voor Vriezenveen? Het lijkt erop dat ook hier geen enkele 

vooruitgang wordt geboekt en partijen alleen maar tegen elkaar op slot staan. 

- Hoe staat het met de uitvoering van de centrumvisie Vriezenveen?  
- Welke middelen zijn hiervoor beschikbaar en hoe worden deze beschikbare middelen besteed?  
- De SGP, CDA en VVD hebben 15 december 2021 een WOBverzoek ingediend, wanneer mogen 

we de gegevens verwachten?  
Reactie college:   

- In Q4 wordt een uitvoeringsplan nav de centrumvisie opgesteld. Het uitvoeringsplan wordt 

opgesteld in samenwerking met onze stakeholders. Het Uitvoeringsplan wordt voorzien van een 

korte termijn en lange termijnplanning.  

- Per 1 januari 2023 is er een reserve stado centrum Vriezenveen van € 540.211 beschikbaar. 

Jaarlijks wordt er € 15.000 geraamd t.l.v. deze reserve. Dit budget wordt ingezet voor het 

opstellen van het uitvoeringsplan en de daadwerkelijke uitvoering. 

- Daarnaast hebben we een provinciale subsidie ontvangen, hetstadsarrangement Vriezenveen. 

Deze subsidie wordt onder andere ingezet voor de inzet van de centrummanager (aangesteld 

door de Vriezenveense OndernemersVereniging), onderzoek naar de identiteit van 

Vriezenveen, mobiliteitsonderzoek en stimulering realisatie compact centrum.  

- Door het college is de vraag aan de indieners van het WOB-verzoek gesteld om de brede 
vraag, zoals verwoord in het WOB-verzoek, nader te specificeren, het betreffende dossier is 
zeer omvangrijk, wat maakt dat een algemene vraag het beoordelen en aanleveren van de 
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stukken waar de verzoekers zo mogelijk honderden ambtelijke uren in beslag gaat nemen. 
Geruime tijd geleden is nadere specificatie gevraagd van de vragen bij de indieners, hierop is 
nog geen reactie ontvangen. 

 

Onderwerp: Wonen 
Vanuit de fractie(s): SGP  
Vraag: 

- Hoe wordt invulling gegeven voor starterswoningen?  
- En wat verstaat Twenterand onder een starterswoning? (prijsklasse)  
- Er is een reserve prestatieafspraken € 19.257,- voor wonen. Dit blijft onveranderd. Waarvoor 

worden deze middelen ingezet dan wel gebruikt?  
- Doelstelling is in 9 jaren 550 woningen te realiseren. Hoe dan? en door wie en voor wie?  
- Welke belemmeringen/knelpunten zijn er in Twenterand m.b.t. bouwplannen vanuit de 

provincie? Waar loopt u tegen aan?  
- Wanneer komt het bestemmingsplan voor woningbouw op de locatie van de huidige nog in 

gebruik zijnde Zwembad De Stamper en directe omgeving?.  
- Hoe houden we met name ook de kleine kernen (De Pollen, Bruinehaar) leefbaar en vitaal, 

heeft het College hier plannen voor?  
Reactie college:   

- Door in te zetten op doorstroming middels het toevoegen van levenloopbestendige en geschikte 

woningen. En door het toevoegen van betaalbare koop en middenhuurwoningen.  

- Zie het indicatief nieuwbouwprogramma in de woonvisie.  

- Deze reserve is gebonden aan activiteiten gerelateerd aan de prestatieafspraken met de 
woningcorporatie. Het reguliere woonbudget is ontoereikend om in alle kosten te kunnen 
voorzien. Tekorten die gerelateerd zijn aan deze activiteit worden uit deze eenmalige reserve 
gedekt.  

- In de door de raad vastgestelde woonvisie staat dat Twenterand op de eerste plaats wil 

voorzien in de lokale vraag naar woningen. Tot 2031 is een toename van 550 huishoudens 

verwacht. Het indicatief nieuwbouwprogramma voorziet in een programmering. Daarnaast is het 

de ambitie van het rijk dat tweederde van het bouwprogramma betaalbaar moet zijn en 30% 

sociale huur. Realisatie kan primair door het realiseren van de in de woonvisie opgenomen 

sleutelprojecten.  

- Twenterand heeft de ambitie bij te willen dragen aan de regionale woonbehoefte. Hierover 

moeten met de provincie afspraken worden gemaakt. De provinciale omgevingsvisie en 

woningmarktonderzoek dat de provincie nu laat uitvoeren spelen hierin een belangrijke rol.  

Daarnaast moet de gemeente om bij te kunnen dragen aan deze ambitie gronden verwerven. 

- Er zijn nu geen concrete plannen voor deze locatie. De bovenstaande afstemming met de 

provincie is hierin ook van belang.  

- In de kleine kernen en het buitengebied kijken we naar de lokale behoefte en bieden ruimte 

voor specifieke en unieke woningen en woonmilieus. 

 
Onderwerp: Bedrijventerreinen 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 

- Waar liggen de uitbreidingsmogelijkheden per kern voor de toekomst?  
- Wat is de behoefte per kern?  

Reactie college:  

Dit wordt uitgewerkt in het provinciale overleg inzake programmering bedrijventerreinen. Vervolgens 

wordt voor Twenterand een visie gemaakt voor de kernen in de gemeente.  

 

Onderwerp: Verhuurbeleid 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Wat is het huidige verhuurbeleid van gemeentelijk vastgoed (pagina 57)? 
Reactie college:   

De gemeente Twenterand heeft geen integraal verhuurbeleid. Wij zijn voornemens gemeentelijke 

verhuurbeleid op te stellen.  
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Onderwerp: Kanaal Almelo – de Haandrik 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 

- Welke bedragen ontvangt Twenterand van de Provincie?  
- Wat doet de gemeente. Kostenspecifcatie en dekking.  

Reactie college:   

De gemeente Twenterand ontvangt een subsidie van maximaal € 200.000,- voor het opvangen van de 

extra werkdruk vanwege de schadegevallen bij Kanaal Almelo-De Haandrik. 

In het ‘Projectplan 2022-2023 uitwerking gemeentelijk ambitiedocument inzake dossier Kanaal Almelo 

de Haandrik’ staat een financieel overzicht van de te verwachten kosten voor 2023. Dit projectplan heeft 

u, begeleid door de raadsbrief ‘Uitwerken ambitie inzake dossier Kanaal Almelo-De Haandrik in 

projectplan voor 2022-2023’, afgelopen zomer van ons ontvangen. Projectplan en raadsbrief geven een 

uitgebreide beschrijving van de aanpak. 
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PROGRAMMA ECONOMIE EN VRIJETIJDSBESTEDING 

Inleiding programma Economie en Vrijetijdsbesteding 
 
Onderwerp: Regionale samenwerking 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Het college geeft aan dat samenwerken een absolute voorwaarde is en essentieel is om deel te 
nemen aan rijksregelingen en regiodeals. Wil je als gemeente aanspraak maken op deze gelden 
dan dien je actief mee te doen. In het BV Twenterand rapport van wethouder en ondernemers in 
Twenterand staat: ‘De gemeentegrens is niet de grens waar de samenwerking ophoudt.’  

- Wat is de actuele stand van zaken ten aanzien van het wel of niet ondertekenen van de 
Sociale Economische Structuurvisie Twente en de aansluiting bij Twenteboard?  

Het CDA wil niet dat Twenterand en haar ondernemers de aansluiting met de regio mist. Tevens 
omschrijft het doel ‘stimuleren van duurzame werkgelegenheid’ en als subdoel ‘proactieve inzet 
regionale samenwerking’ 
Reactie college:   
De Bestuursovereenkomst Sociaal Economische Structuurversterking Twente is niet ondertekend door 
Twenterand. Het financiële argument om niet deel te nemen aan de Agenda voor Twente valt weg door 
het positieve begrotingsresultaat voor de jaren 2023, 2024 en 2025. Om deze en in de raadsbrief 
‘Mogelijk deelname gemeente Twenterand aan de nieuwe Agenda voor Twente’ genoemde redenen, 
geeft het college de gemeenteraad in overweging voor een termijn van 3 jaar mee te doen aan de 
Agenda voor Twente. Het gaat hier dan om incidentele kosten, die incidenteel gedekt kunnen worden. 
Uw raad kan via een amendement inclusief een voorstel tot dekking de begroting hiervoor wijzigen. 
 
Onderwerp: Toekomstvisie 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
In 2023 worden diverse visies, plannen en nota’s herschreven en/of geactualiseerd, waaronder 
detailhandelstruc- tuurvisie, een nieuwe Leader, een sportvisie, een cultuurreducatieplan 
basisonderwijs en de nota vrijetijdseconomie.  

• Wanneer kunnen we die verwachten?  

• Welke kosten brengen deze zaken met zich mee?  
We zijn blij met de boomdeeldagen, het CDA stimuleert de aanplant van groen.  
Reactie college:   
Deze plannen vereisen een interactief proces met betrokkenen. Dit is door coronatijd en 
onderbezetting vertraagd. Een aantal onderwerpen zijn al opgepakt. Een aantal thema's worden in 
2023 binnenkort opgepakt. Veel wordt intern opgepakt. Voor sommige visies hebben we externe 
expertise nodig. Kosten worden gedekt uit bestaande budgetten. Verwachting is dat deze plannen 
vanaf 2023 worden voorgelegd aan de raad. 
 
Onderwerp: Bewegingsonderwijs 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Komend schooljaar moeten basisscholen kinderen twee uur bewegingsonderwijs aanbieden (dit 
was een uur per week)  

- Wil het college bij het facilitairen van de accommodatie hierbij ook de mogelijkheid meenemen 
van het schoolzwemmen?  

- Hoe denk het college te voorzien in voldoende accommodaties cq. voorziening om twee uur 
bewegingsonderwijs mogelijk te maken?  

Reactie college:   
Ja, schoolzwemmen wordt ook als een van de mogelijke oplossingsrichtingen betrokken. 

 

Op basis van een lopende inventarisatie onder alle basisscholen wordt de totale behoefte aan extra 

uren bewegingsonderwijs in beeld gebracht. Dit wordt afgezet tegen de inventarisatie van de 

bezettingsgraad in alle binnensportaccommodaties. Met de kennis van nu heeft het onze verwachting 

dat we 2/3 van het totaal aantal benodigde extra uren kunnen faciliteren binnen de beschikbare vrije 

ruimte in de binnensportaccommodaties. In overleg met de scholen wordt onderzocht hoe we de 

resterende uren aan bewegingsonderwijs kunnen faciliteren. Daarbij wordt breed gekeken naar 
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alternatieven zoals de zwemles, gebruik van sportvelden en de optie voor de ontwikkeling van een 

buitengymzaal. 

 
Onderwerp: Agenda van Twente 
Vanuit de fractie(s): VVD / SGP 
Vraag: 
Is het college genegen om nu toch ruimte vinden in de begroting nu het financieel iets rooskleuriger is 
dan verwacht om deel te kunnen nemen aan de agenda voor Twente. 
 
Agenda van Twente, welke mogelijkheden ziet het College om hier wel (ondanks het huidige 
coalitieakkoord om de komende 3 jaren een pas op de plaats te maken) aan deel te nemen en onder 
welke voorwaarden? 
Reactie college: 
Het financiële argument om niet deel te nemen aan de Agenda voor Twente valt weg door het 
positieve begrotingsresultaat voor de jaren 2023, 2024 en 2025. Om deze en in de raadsbrief ‘Mogelijk 
deelname gemeente Twenterand aan de nieuwe Agenda voor Twente’ genoemde redenen, geeft het 
college de gemeenteraad in overweging voor een termijn van 3 jaar mee te doen aan de Agenda voor 
Twente. Het gaat hier dan om incidentele kosten, die incidenteel gedekt kunnen worden. Uw raad kan 
via een amendement inclusief een voorstel tot dekking de begroting hiervoor wijzigen. 
 

DOELENBOOM CULTUUR EN RECREATIE & TOERISME 

Onderwerp: Toeristisch aanbod / Toeristisch klimaat 
Vanuit de fractie(s): CDA / SGP 
Vraag: 
We zien dat het doel is dat er een aantrekkelijk en variërend recreatief en toeristisch aanbod moet 
komen. We lezen in de subdoelen en de activiteiten alleen inzet op cultuur.  

- Hoe wordt er ingestoken op het toeristisch aanbod? 
 
Hoe gaat Twenterand het toeristisch klimaat in deze coalitieperiode versterken 
Reactie college:   
De capaciteit van de beleidsmedewerker recreatie & toerisme is het afgelopen jaar nagenoeg volledig 
opgegaan aan het werk voor de opvang van mensen die vluchtten voor de oorlog in Oekraïne. De 
verwachting is dat we in 2023 die capaciteit weer kunnen inzetten op recreatie & toerisme. Een 
onderwerp waar het college zeker ook mogelijkheden ziet. Niet voor niets is wethouder Van der Ham 
voorzitter geworden van het Recreatieschap Twente. Een sterk toeristisch aanbod is onderdeel van het 
scenario ‘economisch sterk met een sociaal kloppend hart’. De uitwerking van het scenario, en dus ook 
van het onderdeel toerisme, zal landen in de kadernota 2024.  
 
Onderwerp: Erfgoededucatie 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Kunt u het convenant erfgoededucatie met ons delen? Wij zijn benieuwd hoe basisscholen en 
erfgoedinstellingen dit samen oppakken 
Reactie college:   
Ja, dat kan, zie bijlage. 
 
Onderwerp: Samenwerking bibliotheek en Tetem 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Mooie samenwerking! Kunt u ons wat vertellen over het activiteitenprogramma en de 
maakplaatsen? Waar heeft het plaatsgevonden en hoelang duurt deze samenwerking? 
Reactie college:   
De maakplaatsen zijn speelse en prikkelende activiteiten voor kinderen en volwassenen, gericht op 

technologie, digitalisering en maakprocessen.  De activiteiten vinden plaats in alle vestigingen van de 

Stichting Openbare Bibliotheek Twenterand. De maakplaatsen voor kinderen zijn onderdeel van het 

cultuureducatieplan 2021 – 2024. 
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Onderwerp: Garantiestelling unieke initiatieven 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Tijdens de behandeling van de Begroting 2022 is een voorstel aangenomen een praktische regeling  
‘Garantiestelling unieke initiatieven’ voor de jaren 2022 en 2023 op te stellen met als doel unieke 
initiatieven mogelijk te maken. U heeft later gecommuniceerd dat u dit als subsidie ziet. Los van of wij 
het met deze redernatie eens zijn: vanaf wanneer kan van deze regeling gebruikt worden? 
In de ‘Adviesnota concept subsidieregeling cultuur’ voegt u regelingen samen en wijzigt u één en 
ander. De regeling ‘Garantiestelling unieke initiatieven’ had hier goed bijgepast, maar daar is niet voor 
gekozen. Waarom niet?  
Reactie college: 
De gemeente Twenterand geeft in samenwerking met diverse partners uitvoering aan de maat-
schappelijke doelen uit de programmabegroting. Deze partners zijn vaak organisaties zoals stichtingen 
en verenigingen zonder winstoogmerk. Zij vragen regelmatig financiële steun aan bij de gemeente om 
hun maatschappelijke doelen te realiseren of om hun continuïteit te waarborgen. Het gaat daarbij om 
organisaties vanuit verschillende disciplines (bijvoorbeeld sport en cultuur). Aangezien het niet alleen 
cultuur betreft, is deze garantiestelling unieke initiatieven daarom niet in de concept subsidieregeling 
cultuur 2023 opgenomen. 
 

De bedoeling is dat ons college binnenkort een besluit neemt over het al dan niet opstellen van een 
brede regelingen voor garantstellingen en leningen. 
 

Onderwerp: Cultuur Subsidieregeling 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Kan de nieuwe cultuur subsidieregeling niet wachten tot 2024 of zit hier toch een bezuiniging in die 
nu nog moet worden gerealiseerd? 
Reactie college: 
Er is geen bezuiniging die gerealiseerd moet worden. Bij de cultuurgelden hebben we geconstateerd 
dat er in de loop van de tijd een versnippering van regels is ontstaan. Dit brengt stijgende 
administratieve lasten met zich mee voor zowel de aanvragers als de gemeente. Om dit te voorkomen 
wordt voorgesteld één Subsidieregeling cultuur Twenterand voor 2023 op te stellen. Deze 
subsidieregeling is de opvolger van de volgende regelingen en overeenkomst: 

• Beleidsregel verdeelregels projectsubsidie cultuur 2021 en 2022                         

• Subsidieregeling muziekonderwijs en muziekparticipatie sociaal domein 2022            

• Overeenkomst inkoop openbare concerten Twenterandse muziekverenigingen 2022 
Aangezien deze regelingen allemaal per 1 januari 2023 op houden te bestaan, leek het 
ons een natuurlijk moment om deze regelingen nu samen te voegen. 
 
Onderwerp: Beheersing van Fraude, onrechtmatigheid, misbruik en oneigenlijk gebruik 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 

a. De accountant heeft eerder al aangegeven dat Twenterand bij subsidievaststellingen 
een meer gestructureerd proces ingericht moet worden waarin is opgenomen wijze 
beoordeling (periodiek) plaatsvind, op welke wijze vastlegging van die beoordeling 
plaatsvindt en wanneer gebruik gemaakt kan/moet worden van het opvragen van 
aanvullende vragen. Hoe wordt daar nu invulling aan gegeven?  

b. Welke subsidieverordeningen kent Twenterand momenteel?   
c. We ontvangen graag het BMC rapport 2021, notitie uitgangspunten subsidiebeleid  
d. In ‘het dikke TDFG-boek’ (Bijlage 2 rode lijnen notitie sociaal TDFG) staat: ‘De 

verbreding is ontstaan omdat instellingen zelf zich deze taak gingen toe-eigenen (en 
herdefiniëren) en zij het als integraal onderdeel van hun dienstverlening beschouwen. 
... dit maakt sturing op de uitvoering vrijwel onmogelijk.” Zijn deze situaties in beeld en 
hoe gaat Twenterand dat beter in de grip krijgen en op welke terreinen speelt dit?  

Reactie college:   
a. Het proces rondom de vaststelling van subsidie is afhankelijk van wat daarover is geregeld in 

de Algemene verordening gemeente Twenterand 2017 (hierna: ASV), daarop gebaseerde 
subsidieregelingen en eventuele andere subsidieverordeningen. Er wordt een checklist 
vaststellen subsidies opgesteld die kan worden gevolgd door degene die de subsidie moet 
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vaststellen. De vaststelling zal vanaf 2023 digitaal moeten worden aangevraagd via een 
aanvraagformulier dat als bijlage bij een subsidieregeling wordt opgenomen en beschikbaar 
komt op de website van onze gemeente. Hierbij kan de aanvraag tot vaststelling 
gestructureerd worden behandeld en kunnen de termijnen beter worden bewaakt. 

b. De gemeente Twenterand kent op dit moment de Algemene subsidieverordening gemeente 
Twenterand 2017 (ASV), de Subsidieverordening Bedrijventerrein Oosterweilanden gemeente 
Twenterand 2022 en de Verordening Duurzaamheidssubsidie Twenterand 2021-2025. 
Daarnaast zijn er 16 door het college vastgestelde subsidieregelingen. 

c. De concept Nota uitgangspunten subsidiebeleid gemeente Twenterand, opgesteld door BMC 
in september 2021, is nog niet behandeld in het college. Een afschrift hiervan treft u hierbij 
aan. 

d. Dit onderdeel betreft onafhankelijke clientondersteuning.  Wij hebben dit geconstateerd en als 
wij dergelijke situaties aantreffen – hetwelk in onze optiek onwenselijk is – dan gaan wij er mee 
aan de slag om dit aan te passen. Kortom: er wordt aan gewerkt.  

 

DOELENBOOM ECONOMIE EN WERKGELEGENHEID 

Onderwerp: Leader 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
De kosten voor LEADER periode worden ten laste gebracht van het werkbudget economie en/of het 
kernbudget.  

- Zijn deze budgetten hier wel voor bedoeld?   
- En wat is het risico als deze budgetten onvoldoende blijken te zijn? 

Reactie college:   
De budgetten kunnen hiervoor wel worden gebruikt. Als het budget onvoldoende is dan moet er naar 
ander budget worden gezocht of bij de raad budget worden gevraagd.  
 
Onderwerp: Detailhandelsstructuurvisie 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
We lezen dat de Detailhandelsstructuurvisie in 2023 wordt opgeleverd. Om een visie opnieuw op te 
stellen zijn gesprekken nodig en die hebben door corona niet plaats gevonden, lezen we in de 
Programmabegroting.  

a. Gaat college alsnog in gesprek hierover?  
b. Zo ja, wie worden uitgenodigd voor deze gesprekken?  
c. Komt er dan nu wel een goede visie?  
d. Is het misschien nodig deze met een jaar uit te stellen?  

Reactie college:   
a. Ja het college gaat hierover in gesprek met betrokkenen. 
b. Betrokken worden de vertegenwoordigers van de Detailhandel/mkb in de kernen Westerhaar, 

Vriezenveen, Vroomshoop, Den Ham. Deze zijn verenigd in het Platform Detailhandel. Ook 
wordt er ruimte georganiseerd voor overleg met overige betrokkenen zoals detailhandel- en of 
gerelateerde ondernemers buiten de kernen en omwonenden. Regulier is er 2 x in het jaar 
overleg met het Platform Detailhandel. Dit is niet afdoende voor een interactieve 
Detailhandelsvisie. In samenspraak met het Platform Detailhandel, overige betrokken en het 
college wordt een interactief proces voorbereid. 

c. Door samen met betrokkenen de Detailhandelsvisie op te stellen wordt zoveel mogelijk 
aangesloten bij de behoefte voor het behouden en versterken van vitale kernen binnen 
Twenterand. Streven is de visie te koppelen aan een uitvoeringsprogramma. Ondernemers 
hebben kenbaar gemaakt dat zij naast een visie behoefte hebben aan een concreet 
uitvoeringsprogramma/-plan.  

d. De Detailhandelstructuurvisie is sinds maart 2020 vooruitgeschoven in de tijd. Ondernemers 
hebben behoefte aan perspectief voor de huidige en toekomstige bedrijfsvoering. Een 
Detailhandelstructuurvisie is hiervoor een leidraad. De detailhandel en overig mkb staan onder 
druk door onder andere de economische vooruitzichten en de start van het terugbetalen van 
coronasteun. Als voorbereiding op de Detailhandelstructuurvisie intensiveert het college het in 
met de Platform Detailhandel en deze voor te bereiden. Als hieruit blijkt dat er bij de 
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ondernemers een andere behoefte ontstaat, danwel vanuit de economische vitaliteit van de 
kernen is er ruimte voor een heroverweging. 

 
Onderwerp: Huisvesting ondernemers 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Revitalisering van de Garstelanden heeft niet gelijk te maken met het stikstof probleem. Ook al zit 
dit naast een Natura 2000 gebied. Een ICT-bedrijf kan zich hier prima vestigen. Ook andere 
soorten bedrijven die werkgelegen- heid bieden voor onze inwoners 

- Wat is de actuele status inzake revitalisering van de Garstelanden?  
- Hoeveel ruimte is nog beschikbaar op dit moment?  

Reactie college:   
- De revitalisering is nog niet gestart. De financiële middelen zijn wel voorhanden. In 2023 wordt 

er gestart met de revitalisering. 

- In fase 2 van Garstelanden is alles uitgegeven en zijn we uitverkocht. Voor fase 3 zijn alle 

gronden in optie uitgegeven. 

 
Onderwerp: Detailhandelsvisie Vriezenveen en Twenterand 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Waar blijft de detailhandelsvisie voor Vriezenveen en Twenterand met financiële consequenties? Ook 
dit wordt weer doorgeschoven naar 2023. Geen enkele vooruitgang dus.  
Reactie college:   
In 2022 is er nog steeds sprake van een onderbezetting. De huidige Detailhandelsvisie is nog geldend 
tot en met 2022.  Gebruikelijk wordt 2 x in het jaar vergaderd met het Platform Detailhandel. Dit is niet 
genoeg om een gedragen en effectieve Detailhandelsvisie op te zetten die aansluit bij de behoefte. Wij 
zijn gestart met de voorbereidingen van de Detailhandelvisie zodat deze in 2023 weer verder opgepakt 
wordt in een interactief proces samen en afgestemd met ondernemers vertegenwoordigd in het 
Platform Detailhandel. 
 
Onderwerp: MKB ondersteunen in energiecrisis 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Hoe gaan we het MKB ondersteunen in de energiecrisis? Zij dreigen overal vergeten te worden en 
zijn essentieel voor onze gemeenschap. 
Reactie college:   
Voor de energie-intensieve midden-en kleinbedrijven komt er in aanvulling op de kleinverbruikers-
regeling (energieprijsplafond tot een gemiddeld gebruik voor huishoudens) de Tegemoetkoming 
Energiekosten-regeling (TEK). De TEK is gebaseerd op het energieverbruik en de omzet van de 
bedrijven. Het kabinet legt momenteel de laatste hand aan de TEK-regeling. De verwachting is dat 
ongeveer de helft van de gestegen energierekening wordt vergoed. De compensatie zou met 
terugwerkende kracht gaan gelden voor 2022 en voor 2023.  Op dit moment is er in de huidige 
begroting geen ruimte voor een financiële tegemoetkoming. 
 
Onderwerp: BV Twenterand 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Wie is de BV Twenterand (pagina 66) 
Reactie college:   
BV Twenterand bestaat uit vertegenwoordigers van de verschillende ondernemersverenigingen van de 
bedrijventerreinen namens alle kernen, het Platform Detailhandel met daarin vertegenwoordigers 
namens alle kernen en LTO Oost. 
 
Onderwerp: Toekomst BV Twenterand 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Hoe is het met het Ondernemershuis? Maakt het Ondernemershuis nog deel uit van de BV 
Twenterand? 
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Reactie college: 
Het Ondernemershuis heeft een onzekere periode achter de rug, zowel financieel, locatie als 
toekomstperspectief. Verwachting is dat zij voor een andere locatie gebruik gaan maken van nieuwe 
voorzieningen bij het gemeentehuis. Daarnaast heeft het Ondernemershuis zelf een visie opgesteld 
welke rol zij kunnen vervullen naar de toekomst toe. Het Ondernemershuis is vertegenwoordigd bij BV 
Twenterand. De toekomst en mogelijkheden van het Ondernemershuis maken deel uit van het op te 
starten overleg van de eerstvolgende bijeenkomst van BV Twenterand. 
 

DOELENBOOM SPORT 

Onderwerp: financiële zorgen zijn bij verenigingen en instellingen 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 

- Is het college met ons van mening dat er grote financiële zorgen zijn bij verenigingen en 
instellingen? 

- Wat kan budget beschikbaar gesteld worden aan deze verenigingen en stichtingen? Wij 
verzoeken u uw antwoord te motiveren 

Reactie college:   
Het is de sportmedewerkers van de gemeente Twenterand bekend dat een aantal verenigingen 
financiële zorgen hebben. De achtergronden hiervan zijn divers en hebben o.a. betrekking op de 
nasleep van corona en teruglopende belangstelling voor betreffende sport. Mogelijk spelen daarnaast 
de stijgende energielasten een rol maar deze signalen hebben ons vanuit sportverenigingen nog niet 
bereikt. Daarnaast zijn er enkele reacties binnen gekomen vanuit gesubsidieerde instellingen 
aangaande de energiekosten. 
  
We zijn bereid om aangaande de energiekosten een inventarisatie te doen en hebben serieus 
overwogen dit in gang te zetten. Het is echter een zodanig complex speelveld dat we ons beseffen dat 
iedere vorm van inventarisatie nooit integraal en compleet kan worden aangeleverd. Zeker niet met de 
gevraagde snelheid dit vóór de begrotingsbehandeling aan te leveren. Reden zit hem in het feit dat er 
zoveel variaties mogelijk zijn. Te denken valt aan diverse domeinen zoals sport, cultuur, onderwijs en 
gesubsidieerde instellingen ieder met haar eigen achtergronden. Vorm van beheer/gebruik mogelijk als 
eigenaar, huurder of onderhuurder. Vorm van contract dat wellicht reeds is aangepast op basis van de 
nieuwe hoge tarieven, op korte termijn afloopt, nog enkele jaren doorloopt. Daar komt bij dat een 
dergelijke inventarisatie ook (verkeerde) verwachtingen zou kunnen wekken bij betreffende 
organisaties. Dit alles maakt dat we ervoor hebben gekozen momenteel signaal gestuurd te werken. 
Mocht de raad het toch wenselijk achten dan zullen wij in vervolg op de raadsvergadering van 
november in lijn met de uitkomsten alsnog een inventarisatie uitzetten. 
 
Parallel hieraan stellen we voor als gemeente de landelijke ontwikkelingen vanuit het overleg tussen 
VWS, Binnenlandse Zaken en Economische Zaken (duidelijkheid verwacht in de maand november) af 
te wachten op mogelijke aanvullende regelingen welke hieruit voortvloeien. Tenslotte bepalen we in 
hoeverre we daar aanvullend incidentele middelen op beschikbaar kunnen/moeten stellen en of dit 
voor de gemeente aanleiding is om het beleid hierop aan te passen. 
 
Onderwerp: Sportvisie en het sportaccommodatiebeleid 
Vanuit de fractie(s): CDA / GBT 
Vraag: 

- Wanneer komt de nieuwe sportvisie en het sportaccommodatiebeleid?  
- We lezen dat er een nieuwe Sportvisie 2023-2026 én Sportaccommodatiebeleid 2023-

2030 wordt geïmplementeerd met een afgeleid uitvoeringsplan, waarin onder andere 
aandacht voor verduurzamingsacties. Wanneer kunnen wij beide documenten 
tegemoet zien? 

Reactie college:   
De nieuwe sportvisie wordt in het 1e kwartaal van 2023 aangeboden aan de raad ter vaststelling. Het 
sportaccommodatiebeleid wordt in vervolg hierop naar verwachting in het 2e of 3e kwartaal van 2023 
aangeboden aan de raad. 
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Onderwerp: Communicatieplatform Sjors Sport-Creatief  
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Is communicatieplatform Sjors Sport-Creatief al operationeel. Zo ja, hoe loopt dat? Zo nee, wanneer 
operationeel? 
Reactie college:   
Sport- en cultuuraanbieders kunnen vanaf 17 oktober jl. hun aanbod op de website vermelden. Het 
communicatieplatform sport en cultuur (website) gaat vervolgens 1 januari live. Hieruit vloeit Sjors 
Sportief-Creatief voort voor alle leerlingen van de bassischolen in Twenterand. Uitrol hiervan vindt 
plaats in de 4e week van januari. 
 
Onderwerp: Aanbod Uniek Sporten 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Wanneer is dit samenwerkingsverband beschikbaar voor Twenterand? Waar vinden we hier informatie 
over? En hoe zal de ondersteuning aan sportclubs plaatsvinden? 
Reactie college: 
De gemeente Twenterand heeft sinds februari 2022 een samenwerkingsovereenkomst met Uniek 
Sporten. De informatie wordt centraal ontsloten via het nieuwe communicatieplatform sport en cultuur 
dat 1 januari live gaat. Sportclubs krijgen ondersteuning in de vorm van informatie- en nieuwsberichten 
en kunnen met hun vragen en het plaatsen van aanbod Uniek sporten terecht bij de 
combinatiefunctionaris sport. Ook zijn er sporthulpmiddelen die aangeschaft of geleend kunnen worden 
via Uniek Sporten. 
 
Onderwerp: Indicatoren sport 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
We missen indicatoren voor de sport. Zijn die er niet? 
Reactie college: 
In de op handen zijnde nieuwe sportvisie (vaststelling Q1 2023) benutten we diverse indicatoren en 
nulmetingen voor de sport. Het stelt ons in staat toekomstgericht de ontwikkelingen beter te kunnen 
monitoren. 
 
Onderwerp: Sportaccommodatiebeleid en verduurzamingsacties 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Onlangs was er een voorstel in de raad voor aanpassing ledverlichting voetbal Den Ham. Wij kunnen 
ons voorstellen dat alle clubs met de hoge energieprijzen zeer geïnteresseerd zijn in 
energiebesparing.  
Kunt u ons eens meenemen in hoe u dit wilt gaan aanpakken?   
Wij voelen er nog niet zo heel veel voor om als gemeente daar volop in te investeren en de clubs de 
revenuen te laten hebben in veel lagere energielasten. Wij kunnen ons voorstellen dat er andere 
manieren zijn om met voorfinanciering of leningen de clubs te helpen bij verduurzaming. Graag uw 
toelichting op dit punt. 
Reactie college:   
We hebben de situatie van gemeentelijke buitensportaccommodaties met verlichting, in gebruik door 
sportclubs, in beeld gebracht. Op basis hiervan wordt een advies voorbereid om de sportparken te 
voorzien van ledverlichting. De sportverenigingen en de gemeente nemen beide een deel voor hun 
rekening, al naar gelang de eigendomssituatie. Alle verlichting wordt daarna eigendom van de 
verenigingen waardoor een win/win situatie ontstaat. Voor de gemeente zit dit in het feit dat de 
onderhoudskosten voor de veldverlichting alsmede toekomstige vervangingen daarmee structureel 
verdwijnen uit de begroting. 
 
Onderwerp: Nieuwbouw Zwembad de Stamper 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 

- Wat is de stand van zaken op dit moment in financiële zin?  
- Zijn er momenteel geen overschrijdingen?  
- De toezegging van het College over de maximale kosten kunt u gestand doen? 
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Reactie college:   
Tot 1 oktober 2022 is € 3 mln excl. BTW gefactureerd ten behoeve van de voorbereiding, 
bouwwerkzaamheden en inkoop van de zwembadinrichting. Als gevolg van de oorlog in Oekraïne, de 
extreme gasprijzen en de stijgende bouwkosten die dit met zich meebrengt, heeft ook dit project te 
maken met kostenoverschrijdingen. We zullen hierover de raad zo spoedig mogelijk informeren. 
 
Nog niet alle leveranties zijn nog ingekocht (o.a. terreininrichting, autonoom maken huidige sporthal en 
de inrichting van entree, kantoren en sportcafé), maar op basis van de huidige inzichten moet rekening 
worden gehouden met een overschrijding tussen de 3% en 6%. 
 
Onderwerp: De-privatisering Voorwaarts SDO Westerhaar 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 

- Welk beleid (kaders) wordt in het kader van de-privatisering gehanteerd?  
- Hoe wordt dat beoordeeld c.q. aangetoond?  
- Welk beleid gaan we voeren m.b.t. de sportaccommodaties en de bekostiging er van etc?  

Reactie college:   
Er is voor de-privatisering geen vastgesteld beleid of kaders aanwezig. 
In een dergelijke, unieke situatie gaat de gemeente in gesprek met de betreffende sportorganisatie(s) 
en wordt de (financiële) situatie onderzocht en betrokken bij de verdere beoordeling van de situatie. 
  
Het sportaccommodatiebeleid wordt in vervolg op de nieuwe sportvisie ontwikkeld en naar verwachting 
in het 2e of 3e kwartaal van 2023 aangeboden aan de raad. 
 
Onderwerp: Sportaccommodaties 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 

- Twenterand heeft de sportaccommodaties in eigendom van de gemeente in 
beeld gebracht qua levensduur en financiële vervangingswaarde. Graag 
ontvangen wij deze informatie.  

- Wat is het plan van het College met de semi-permanente sporthal en de Sporthal 
De Stamper?  

- Hoe gaat de gemeente de parkeerproblemen en de verschillende 
verkeersstromen (Veiligheid) van en naar het Sportpark Het Midden oplossen 
c.q. inrichten?  

- Behoord een herinrichtingsplan met de verschillende sportclubs, verenigingen tot 
de mogelijkheden, zodat je tot een logischer geheel komt hetgeen ook nog eens 
kan beperken voor de nabije omgeving?  

Reactie college:   
Rondom sportpark Het Midden komen meerdere ontwikkelingen samen. Diverse sportaccommodaties 
op het sportpark zoals de huidige sporthal De Stamper en semipermanente hal zijn op termijn aan 
vervanging toe. Een eerste stap is inmiddels gezet met de start van de bouw van een nieuw zwembad. 
Er zijn wensen voor nieuwe (kunst)grasvelden en er loopt een onderzoek naar een meer 
verkeersveilige alternatieve ontsluiting van het sportpark waarmee ook het centrum van Vriezenveen 
wordt ontlast. Kortom: een integrale ruimtelijke opgave voor het sportpark is wenselijk. Het college 
inventariseert thans de diverse opgaven in het gebied en komt met een voorstel richting uw raad. 
Uiteraard zullen de verschillende sportclubs en verenigingen bij een eventueel herinrichtingsplan 
worden betrokken.  
 
Onderwerp: Fit en Vitaal Twenterand 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 

- Hoe wil zet Twenterand zich in voor een fit en vitaal Twenterand?  
- Hoe wordt en kan door Twenterand het bewegen bevorderd worden?  

Reactie college:   
Gemeente Twenterand zet zich in voor een fit en vitaal Twenterand. Het coalitieakkoord, de jaarlijkse 
programmabegroting met doelenboom sport, de sportvisie, de nota sportaccommodatiebeleid, het 
preventieakkoord, het lokaal sport- en beweegakkoord en onderliggende subsidieregelingen. Hiermee 
geven we inzicht in en invulling aan alle activiteiten die we voor en samen met onze sportaanbieders 
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en overige partners ondernemen ter bevordering van het sport- en beweeggedrag binnen onze 
gemeente. 
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BEDRIJFSVOERING 

DIENSTVERLENING 

 

BEDRIJFSVOERING 

Onderwerp: Behoedzaamheidsreserve 
Vanuit de fractie(s): CDA / SGP 
Vraag: 

- We lezen dat gewerkt wordt naar een reserve van 7,5 miljoen, jaarlijks 2,5 miljoen, 
waar komt dit geld vandaan? 

- Wat is het beleid m.b.t. de behoedzaamheidsreserve? In de jaren 2023, 2024 en 2025 wordt er 
2.5 miljoen toegevoegd. In het jaar 2026 wordt er niet aan toegevoegd/uitgenomen, terwijl 2026 
niet sluitend is.  

- Met welk geld (waar komen deze middelen vandaan) wordt deze behoedzaamheidsreserve 
gevuld?  

- Waarom is 2026 dan niet ‘sluitend gemaakt’ door deze hiervoor in te zetten?  
- Hoe kijkt de toezichthouder (wat is hun beleid) naar het meerjarig niet sluitend aanbieden van de 

begroting?  
- Op welke manier wordt de begroting structureel in evenwicht gebracht?  

Reactie college:   
- Dit zijn inkomsten uit de algemene uitkering. 
- De reserve wordt gebruikt om financiële nadelen van accres bijstellingen in de circulaires van 

het gemeentefonds (deels) te dekken. 
- Dit zijn inkomsten uit de algemene uitkering 
- Een reserve mag je alleen gebruiken voor incidentele dekking. Structurele lasten moeten door 

structurele baten worden gedekt. Het saldo van 2026 is structureel van aard. 
- Het eerste jaar moet sluitend zijn. Is deze niet sluitend, dan moet meerjarig sluitend zijn. 
- De begroting is structureel niet in evenwicht, hier zullen nog voorstellen voor moeten worden 

gedaan. 
 
Onderwerp: Energiecrisis 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Wat betekent de energiecrisis voor de gemeentelijke gebouwen? 
Reactie college:   
Door de stijgende kosten voor het netbeheer en contractwijzigingen vanuit de energieleverancier zullen 

de kosten voor het beheer stijgen. Indien het huidige contract met Gazprom moet worden opgezegd dan 

zullen de kosten nog verder stijgen. 

 
Onderwerp: Structurele loonkosten  
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
We zien dat structurele loonkosten gedekt worden uit extra opbrengsten van het grondbedrijf. Hoe zeker 
is die dekking vanuit het grondbedrijf? 
Reactie college:   
In de kostprijs van de grondexploitaties is een component meegenomen voor de dekking van de 
loonkosten van eigen personeel dat zich bezig houdt met de grondexploitaties. Via toegerekende lasten 
worden de loonkosten onder andere toegerekend aan het grondbedrijf. 
 
Algemene vragen / vragen paragrafen  
Onderwerp: Gazprom 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Ook wordt er gesproken over Gazprom, een lastig en gevoelig punt. Er wordt aangegeven dat aan 
het contract met Gazprom risico’s zitten.  

- Wat is het standpunt van het college inzake het aanhouden van het contract met Gazprom? 
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Reactie college: 
Dit is opgenomen in de paragraaf Weerstandsvermogen en risicobeheersing, specifiek bij risico 18, 
“Gas”: Een ander risico is het gasverbruik als gemeente. Zoals bekend hebben wij 
leveringsovereenkomsten afgesloten met Gazprom Energy. Op grond van sancties van de EU dienen 
wij deze op last van de minister van Klimaat en Energie uiterlijk per 1 januari 2023 te beëindigen. Wij 
vinden beëindiging in elk geval onwenselijk omdat het effect ervan haaks staat op de doelen van de 
sancties en daarnaast brengt het forse extra kosten met zich mee. Daarom hebben wij ontheffing 
aangevraagd voor 2023 om niet over te hoeven gaan tot beëindiging. Als wij geen ontheffing krijgen, 
bestaat de kans dat we mogelijk toch een andere leverancier moeten contracteren leidend tot forse 
extra kosten omdat de huidige marktprijzen veel hoger zijn dan die in de contracten met Gazprom. Tot 
slot merken we op dat in dit dossier ontwikkelingen elkaar snel opvolgen en dat dit de situatie is op het 
moment van schrijven. Op 20 oktober 2022 heeft de Minister voor Klimaat en Energie besloten dat er 
in elk geval ontheffing wordt verleend t/m 31 maart 2023, waardoor ons risico in financieel opzicht iets 
vermindert.  
 
Onderwerp: Stijgende energieprijzen 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Dit staat vermeld onder het kopje besluiten bedrijfsvoering, maar niet duidelijk is of en hoe de stijgende 
energieprijzen voor de leegstaande panden verwerkt zijn in de begroting. Kunt u dat toelichten?   
Als voorbeeld noemen we hierbij de Kennedyschool, waar mooie initiatieven plaatsvinden (zoals 
onderhoud voor het Kabouterpad, schilderlessen enz) maar de oude school is energetisch zo lek als 
een mandje met grote enkel-glas ramen.   
Welke leegstaande gebouwen zijn er op dit moment en hoe worden ze gebruikt?  
Wat kosten de leegstaande gebouwen ons als gemeente (energielasten) en wordt er ook een 
beleidsmatige afweging gemaakt of de kosten nog in evenwicht zijn met de baat? Zo nee, zou die 
afweging niet gemaakt moeten worden door het college? 
Reactie college:   
De energielasten voor leegstaande panden is opgehoogd van € 3.600 naar € 47.000. De raming was 
veel te laag in onze begroting, veel gebouwen waren niet meegenomen in de raming. We gaan ervan uit 
dat dit bedrag voldoende is voor de energielasten van de leegstaande gebouwen. 
 
Den Ham, Dorpstraat 20: geen invulling 

Geerdijk, Geerdijk 87: leegstand beheer 

Vroomshoop, Nassaustraat 2: geen invulling in verband met verkoop 

Vroomshoop, Julianastraat 21: woning als tijdelijke opvang rondom kanaalproblematiek 

Vroomshoop, Julianastraat 23: leegstand beheer  

Vroomshoop, Prinsenkamp 35a: leegstand beheer 

 
De beleidsmatige afweging zou gemaakt moeten worden binnen vastgestelde kaders. Voor deze 
beleidsmatige afweging zijn als activiteiten in de programmabegroting opgenomen strategische 
portefeuillesturing, dashboard voor portefeuillemanagement, het opstellen en uitvoeren van een 
routekaart verduurzaming maatschappelijk vastgoed en het opstellen en uitvoeren van verhuurbeleid.  
 
 
Onderwerp: Nieuwe verdeelsleutel 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Kunt u ons uitleggen hoe het kan dat de nieuwe verdeelsleutel voor Twenterand zo negatief uitvalt qua 
herverdeeleffect? Welke criteria zorgen ervoor dat we minder krijgen per inwoner? Doen we het zo goed 
in het sociaal domein dat we wel met minder geld toekunnen? Hoe rijmt dat dan met de uitspraak in de 
inleiding? (blz. 6) waar staat “dat de sociaal economische problematiek in onze gemeente stevig is. Niet 
in  de laatste plaats doordat ook de financiën uit het Rijk nog steeds achter blijven bij de opgaven” 
Reactie college:   
De verdeling van het gemeentefonds is dusdanig complex geworden dat niet eenvoudig kan worden 
geduid waar de nadelige effecten door worden veroorzaakt. Invoering van een nieuwe maatstaf voor 
centrumvoorzieningen heeft een nadelig effect voor Twenterand. Ook de verevening van eigen 
middelen werkt nadelig uit (is niet gekoppeld aan werkelijke uitgaven). 
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Adviesorgaan ROB heeft in haar advies vastgesteld dat de nieuwe verdeling onvoldoende uitlegbaar is. 
Hoewel “kosten oriëntatie” één van de uitgangspunten voor de herverdeling was, wordt dit niet herkend 
in de verdeling voor het Sociaal Domein. Daarom is de opmerking over achterblijvende rijksmiddelen 
gemaakt in de programmabegroting.  
Er is een onderzoeksagenda opgesteld voor 2023-2026 wat aanleiding kan geven voor een andere 
verdeling. Voor Sociaal Domein wordt bijvoorbeeld nader onderzocht of toch voor andere 
verdeelmaatstaven moet worden gekozen. En ondertussen worden alweer de eerste stappen gezet om 
te komen tot een nieuwe financieringssystematiek vanaf 2027. 
 
Onderwerp: Toeristenbelasting 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Het valt ons op dat deze inkomsten in 2021 behoorlijk zijn toegenomen.  
Is dit een trend? Zijn er veel meer overnachtingen geweest in Twenterand? Of is er veel meer 
aanbod? Hebt u daar zicht op?  
Wij zouden graag zien dat een deel van toeristenbelasting ook gebruikt gaat worden voor recreatie en 
toerisme, bijvoorbeeld voor een aantrekkelijk buitengebied. Toeristen brengen dit op en mogen wat ons 
betreft daar ook wat van terug zien.  
Hoe kijkt u hier naar? Is dit mogelijk?  
Afhankelijk van uw antwoord willen we met een voorstel komen bij de begroting. 
Reactie college:  
Er is sprake van meer overnachtingen dan in voorgaande jaren. Doordat meer mensen in eigen land 
zijn gebleven vanwege corona zou een reden kunnen zijn. Ook richting de komende jaren verwachten 
we meer overnachtingen. Daarnaast zullen de leges met ingang van 1-1-2023 worden verhoogd van € 
0,85 naar € 1,10 per persoon per overnachting.  
Toeristenbelasting wordt niet 1-op-1 ingezet voor recreatie en toerisme. Het is de vraag of zo'n 
koppeling juridisch mogelijk is. En als dat al zo zou zijn, moet er voorstel voor dekking bij komen, 
aangezien de toeristenbelasting een algemeen dekkingsmiddel is voor de begroting. Dat geldt ook voor 
voorstellen om het buitengebied aantrekkelijker te maken. Keuzes moeten worden gemaakt. Wij kunnen 
ons voorstellen dat een recreatie en toerisme onderdeel uitmaakt van de uitwerking van het scenario 
‘economisch sterk met een sociaal kloppend hart’ waarvan de uitwerking landt in de kadernota 2024.   
 
Onderwerp: Reserve Corona 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Het valt ons op dat er geen uitgaven gepland zijn.   
Kunt u uitleggen waarom dat is en hoe u met deze reserve wilt omgaan? 
Reactie college: 
Deze reserve is gevormd met als doel niet voorziene tegenvallers dan wel niet voorziene acties in de 
Twenterandse samenleving als gevolg van de coronapandemie op te kunnen vangen/te kunnen 
bekostigen. Begin 2022 was immers nog niet duidelijk hoe de coronapandemie en haar effecten zich 
verder zou ontwikkelen en of het rijk opnieuw met financiële regelingen zou komen. Wij constateren 
dat de maatschappelijke effecten van corona nog steeds aanwezig zijn en vinden het verstandig om 
voorlopig een reserve met deze omvang beschikbaar te houden. Er zitten nog enkele aanvragen in de 
pijplijn. 
 
Onderwerp: Bijlage F 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Welke criteria zijn er voor subsidieontvangers wanneer ze op bijlage F worden opgenomen?  
Wordt dit ook meegenomen in het nieuw te ontwikkelen subsidiebeleid?  
Wij zouden dat zeer wenselijk vinden, want sommige subsidieontvangers ( zoals 
MEE/clientondersteuning en Zorgsaam/Jongerenwerk) staan voor hele forse bedragen op deze lijst, en 
dat zonder subsidieregeling 
Reactie college: 
Op grond van artikel 2, lid 2 van de Algemene subsidieverordening gemeente Twenterand 2017 
(hierna: ASV) is deze verordening niet van toepassing op begrotingssubsidies zoals opgenomen in 
bijlage F bij de programmabegroting. In artikel 2, lid 2 van de ASV is echter geregeld dat het college 
ten aanzien van subsidies waarvoor geen wettelijke grondslag nodig is (zoals begrotingssubsidies), 
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kan bepalen dat de ASV geheel of gedeeltelijk van toepassing is. Het college maakt ook gebruik van 
die bevoegdheid in de beschikkingen tot subsidieverlening en subsidievaststelling van 
begrotingssubsidies. In het nieuwe subsidiebeleid zal overigens meegenomen worden dat er minder 
begrotingssubsidies komen en meer subsidies die gebaseerd zijn op een subsidieregeling.  
 
Onderwerp: Verzoek Staatjes uitbreiden  
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
We merken dat vooral onze nieuwe raadsleden behoefte hebben om te kunnen vergelijken met 
voorgaande jaren. Is het mogelijk voor nu of anders in het vervolg staatjes uit te breiden met begroting 
2022 en jaarrekening 2021? 
Reactie college:   
Graag horen wij voor welke staatjes dit gewenst is, zodat we kunnen bekijken waar dit wel of niet 
mogelijk is. Mede gezien de inspanningen die dit vraagt. Er zijn een aantal staatjes waar deze jaren wel 
toegevoegd zijn. Bijvoorbeeld het totaaloverzicht van baten en lasten en het overzicht inkomsten 
gemeentelijke heffingen is conform BBV voorschriften voorzien van cijfers uit de jaarrekening 2021 en 
de begroting 2022. 
 
Onderwerp: Inflatiepercentages 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Op pagina 15 worden inflatiepercentages genoemd. Deze zijn verhoogd. Komen we met deze 
inflatiepercentages uit? 
Reactie college:   
Gezien de huidige ontwikkeling van het inflatiepercentage en de opmerking zoals opgenomen in de 
raadsbrief over de septembercirculaire, is het maar zeer de vraag of we uitkomen met de gehanteerde 
inflatiepercentages. 
 
Onderwerp: Dividend Cogas 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Cogas keert ons elk jaar dividend uit en soms extra dividend. Maar gezien de huidige ontwikkelingen op 
de gasmarkt kunnen wij ons voorstellen dat de eerstvolgende uitkeringen niet meer zo hoog zullen zijn. 
Klopt dit? En zo ja, over welke bedragen hebben wij het dan? 
Reactie college:   
Ja, dat klopt. Het bedrijfsresultaat ontwikkelt zich zodanig dat een vaste dividenduitkering in de 
toekomst niet houdbaar zal zijn. In de algemene vergadering van aandeelhouders van 23 mei 2022 is 
aangegeven dat met de aandeelhouders gesproken zal worden over een percentage van het 
bedrijfsresultaat. Dit onderwerp zal naar verwachting in mei 2023 besproken worden. Dan wordt ook 
duidelijk over welke bedragen we het dan hebben. 
 
Onderwerp: Algemene Risico Reserve 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
De Algemene risico Reserve kent een minimum bedrag en maximum bedrag, zijnde € 4.250.000. Op dit 
moment de reserve gevuld met € 7.240.149. Dat is ver boven het maximum. Daarentegen wordt de 
risicolijst met daaraan gekoppelde bedragen ook groter. Is het niet wijs het maximum bedrag af te 
schaffen? Zo ja, wat moeten we hiervoor doen? 
Reactie college:   
Het is mogelijk om het maximumbedrag af te schaffen. Deze mogelijkheid wordt onderzocht bij de 
actualisatie van de nota reserves en voorzieningen, die in de eerste helft van 2023 plaatsvindt. 
Vervolgens wordt deze aan uw raad aangeboden. 
 
Onderwerp: Twenterand Financieel Gezond 
Vanuit de fractie(s): PvdA/GL 
Vraag: 
Wij willen het college vragen om de raad hier vroegtijdig in mee te nemen en bij de uitwerking steeds 
inzichtelijk te maken wat consequenties zijn van de keuzes die gemaakt worden en ook met 
alternatieven te komen.  
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Is het college hiertoe bereid? 
Reactie college:   
Consequenties van keuzemogelijkheden zijn al uitgewerkt in de rapportage van BMC. Een aantal zaken 
zal daarin nog uitgezocht moeten worden. Dat gebeurt bij het uitwerken van het scenario ‘economisch 
sterk met een sociaal kloppend hart’, dat wij op een zorgvuldige manier oppakken. Keuzes moeten 
worden gemaakt en dat doen we samen met uw raad. Door middel van voorstellen in de kadernota 
2024 wordt de uitwerking aan de gemeenteraad voorgelegd. 
 
Onderwerp: Verwerken septembercirculaire  
Vanuit de fractie(s): PvdA/GL 
Vraag: 
Op welke manier wordt de september circulaire verwerkt in de begroting voor 2023 
Leidt dit nog tot andere keuzes in de begroting voor 2023?  
En op welke manier wordt de raad hierin betrokken?  
Reactie college:   
Vooralsnog worden, conform voorgaande jaren, de effecten van de septembercirculaire niet verwerkt in 
de begroting 2023. We overwegen om de circulaires in de toekomst wel te verwerken en dit middels 
begrotingswijziging aan uw raad aan te bieden. 
 
Onderwerp: Voldoende capaciteit 
Vanuit de fractie(s): PvdA/GL 
Vraag:  
In de programmabegroting zien we op verschillende plekken staan dat nadere plannen nog verder 
uitgewerkt moeten worden. Denk aan klimaatadaptatie, nieuw subsidiebeleid, uitwerking van het 
klimaatakkoord, enz.  
  
Is er voldoende capaciteit om deze voornemens en opgaven in te vullen? En wat is hiervoor nodig?   
Reactie college:   
Voor zover we nu kunnen overzien kunnen de in de programmabegroting 2023 opgenomen doelen (incl. 
regulier werk) gerealiseerd worden. Wij wijzen erop dat de organisatie onder druk staat als gevolg van 
de vele extra taken die op het bordje van de gemeente worden gelegd (in de vraag wordt er een aantal 
benoemd) zonder dat hierbij in alle gevallen voldoende compensatie van het rijk tegenover staat. 
Daarnaast is er al langer sprake van krapte op de arbeidsmarkt en meer uitstroom. Een deel van de 
vacatures is momenteel moeilijk vervulbaar. Dit kan een belemmerend effect hebben op het realiseren 
van de doelen. Indien er aanleiding is om tussentijds te rapporteren omdat doelen niet gehaald worden, 
zullen wij hierover uw raad informeren (actieve informatieplicht), in andere gevallen wordt dat bij de 
normale P & C-cyclus (berap) meegenomen.  
 
Onderwerp: Overzicht van uit te werken plannen 
Vanuit de fractie(s): PvdA/GL 
Vraag: 
Wij vragen aan het college om een overzicht te geven van de nog uit te werken plannen met daaraan 
gekoppeld een planning in tijd. 
Reactie college:   
Hiervoor wordt de beleidsplanning 2023 aan de raad aangeboden in de maand december 
 
Onderwerp: Indexeren subsidies 
Vanuit de fractie(s): PVDA/GL 
Vraag: 
Op welke manier gaat het college om met de kostenstijgingen (cao-stijgingen en inflatie) 
van de organisaties die subsidie ontvangen. Worden zij gecompenseerd? Wat is de 
hoogte van de indexatie voor 2023? 
Reactie college:   
De indexatie subsidies voor 2023 is 4,4%. Uitgangspunt hiervoor is de inflatie van de Algemene 
uitkering / Centraal economisch plan uit de meicirculaire. Het percentage wordt berekend o.b.v. ¾ deel 
loonindex en ¼ deel prijsindex. In het percentage van 4,4% zit 1,1% herrekening van het percentage 
van 2022. In de septembercirculaire is de loon- en prijsindex 1% hoger dan in de meicirculaire.  
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Onderwerp: Bestuurscultuur 
Vanuit de fractie(s): PVDA/GL 
Vraag: 
Deelt het College met PvdA-GroenLinks dat er zorgen zijn over de  bestuurscultuur en dat er sprake is 
van een toenemend wantrouwen tussen inwoners en politiek bestuur?  
Reactie college:   
In het algemeen delen wij uw zorgen over het afnemend vertrouwen van inwoners in de overheid. Wij 
zijn van mening dat de grote nationale en provinciale issues daar ook sterk op van invloed zijn. Lokaal is 
het aan ons, college en raad, ervoor te zorgen dat wij voor de inwoners van Twenterand betrouwbaar, 
betrokken en toegankelijk zijn. Dat daar nog het nodige in te doen is erkennen wij. Met het verbeterplan 
dat is opgesteld naar aanleiding van de burgerpeiling 2022, gaan we daar in 2023 ook mee aan de slag. 
Concreet gaat het om het meer betrekken van inwoners en bedrijven bij plannen, activiteiten en 
voorzieningen en het meer luisteren naar de mening van inwoners. 
 
Onderwerp: Bestuurscultuur 
Vanuit de fractie(s): PVDA/GL 
Vraag: 
In het coalitieakkoord en ook in de programmabegroting wordt gesproken van een houding naar 
inwoners van: “Ja, mits…”.  
Wat betekent dit en hoe wordt hier invulling aangegeven? 
Reactie college:   
We willen een betrouwbare, betrokken en toegankelijke gemeente zijn, met dienstverlening die goed 
aansluit bij de verwachtingen van inwoners en die ruim voldoende scoort. Uit de burgerpeiling 2022 is 
gebleken dat we daar nog niet zijn. Met name het onderdeel ‘relatie gemeente-inwoner’ is een 
aandachtspunt. Er is een verbeterplan opgesteld om in 2022-2026 op alle drie aspecten – betrouwbaar, 
betrokken en toegankelijk – te verbeteren. ‘Ja mits’ vraagt een houding van denken in oplossingen en 
meedenken met inwoners en bedrijven. Dit wordt door medewerkers zeker al toegepast, maar dit 
verdient meer aandacht en daar werken we aan. In 2024 en 2026 wordt de burgerpeiling herhaald en 
zien we of en hoe succesvol de verbetering vorm krijgt.    
 
Onderwerp: Communicatie 
Vanuit de fractie(s): PvdA/GL 
Vraag: 
Is het College het met PvdA-GroenLinks eens dat het onafhankelijk informeren van inwoners van groot 
belang is en dat lokale media hierin een grote en belangrijke rol hebben?  
  
Is het College bereid vanuit Twenterand te werken aan versterking van lokale media, in het bijzonder 
Delta FM en hiervoor financiële middelen beschikbaar te stellen? Temeer daar Delta FM ook 
aangewezen is als calamiteitenzender.  
Reactie college: 
Dat inwoners goed geïnformeerd zijn is zonder meer belangrijk. Daar kunnen lokale media een rol in 
spelen, al zijn veel inwoners prima in staat op veel terreinen zelf te bepalen wat nieuws is en in 
hoeverre dat nieuws onafhankelijk is. Als het specifiek gaat om het versterken van de lokale omroep, 
dan is de gemeenteraad aan zet. In november staat een raadsinformatiebijeenkomst gepland, waarin de 
lokale omroep scenario's schetst voor de toekomst. Het college zorgt voor de zomer van 2023 dat de 
gemeenteraad in stelling wordt gebracht om hierin keuzes te maken. Overigens is Delta FM geen 
officiële calamiteitenzender, maar zou zij wél taken op dat vlak kunnen vervullen als er lokaal een 
calamiteit is. 
 
Onderwerp: Opleidingsbudget 
Vanuit de fractie(s): PvdA/GL 
Vraag: 
Wat opvalt in deze begroting is dat er weinig tot niet opgenomen is over het personeel van de gemeente 
Twenterand. Niets over hoe gaan we zorgen dat we medewerkers aan ons binden en ze blijven boeien. 
Dat ze zich kunnen ontwikkelen en een uitdagende functie hebben.  
  
Waarom is er niets over personeel opgenomen in de programmabegroting?  
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Vorige jaar is er het voorstel gedaan om het opleidingsbudget niet aan te passen en naar achter te 
schuiven. Is dat nog steeds zo?  
Reactie college:   
In de programmabegroting is vermeld dat ingezet wordt op verdere organisatieontwikkeling. Dat gaat 
over strategische wendbaarheid, wendbare teams met wendbare mensen die zich voortdurend 
ontwikkelen, breed inzetbaar zijn en hun passie en talent kwijt kunnen in het werk. 
 
Het algemeen opleidingsbudget is vanaf 2023 verhoogd met € 82.000,- per jaar verhoogd en daarnaast 
is het opleidingsbudget met 3,6% verhoogd (indexatie t.o.v. 2022). 
 
Onderwerp: Plannen voor het gemeentehuis / Verbouw Gemeentehuis 
Vanuit de fractie(s): VVD / SGP 
Vraag: 
Waar blijven de plannen voor het gemeentehuis met financiële consequenties? 
 

1. Wat is de stand van zaken m.b.t. de uitvoering?  
2. Wat is de stand van zaken m.b.t. de financiële kant?  
3. Welke knelpunten zijn er? (of is iedereen, de gebruikers onze medewerkers en 

derden tevreden?)  
4. Krijgt de griffie in de hernieuwde situatie een vaste werkplek, zoals zij dat ook nu 

hebben?  
Reactie college:   
1. De renovatie van de achtergevel is gestart begin oktober. Het concept voorlopig 
ontwerp van de herinrichting van het gebouw is gereed en gepresenteerd aan de 
medewerkers. Medewerkers hebben op dit moment de gelegenheid om opmerkingen, 
vragen en aandachtspunten kenbaar te maken aan het kernteam herinrichting via de 
diverse ambassadeurs binnen onze organisatie. Ook met de externe partijen (Zorgsaam, 
bibliotheek, Reggedok en kerk) verlopen de gesprekken goed. 

1. De definitieve plannen voor de herinrichting en verduurzaming zijn nog in 
ontwikkeling. De financiële consequenties kunnen we pas na de aanbesteding 
concreet in beeld brengen. 

2. Zie antwoord bij vraag 1. Inventarisatie loopt op dit moment. 
3. Ja, over de concrete invulling zijn wij met de griffie in gesprek. 

 
Onderwerp: Vertrouwen in overheid en politiek 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Het vertrouwen in de overheid en politiek is historisch laag. In het besef dat wij daar allemaal een rol en 
verantwoordelijkheid hebben stellen wij de vraag ook aan het College zij dit duid en wat zij doet om dat 
vertrouwen ook van onze inwoners, ondernemers te behouden en te winnen in de gemeente 
Twenterand? 
Reactie college:   
In het algemeen delen wij uw zorgen over het afnemend vertrouwen van inwoners in de overheid. Wij 
zijn van mening dat de grote nationale en provinciale issues daar ook sterk op van invloed zijn. Lokaal is 
het aan ons, college en raad, ervoor te zorgen dat wij voor de inwoners van Twenterand betrouwbaar, 
betrokken en toegankelijk zijn. Dat daar nog het nodige in te doen is erkennen wij. Met het verbeterplan 
dat is opgesteld naar aanleiding van de burgerpeiling 2022, gaan we daar ook mee aan de slag. 
Overigens is dit ook een opgave voor de raad. 
 
Onderwerp: Ravijnjaar 2026 / Wijziging belastingstelsel 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 

a. Heeft de vermindering van het accres voor het ravijnjaar 2026 te maken met de voorhanden 
zijnde wijziging op het belastingstelsel?  

b. Met welke kaders m.b.t. de voorstellen die vanuit het Rijk bekend zijn heeft Twenterand 
rekening te houden? (consequenties)  

c. Gemeenten krijgen meer de bevoegdheden om belastingen te heffen, hoe bereidt 
Twenterand zich hierop voor?  

d. Wie gaan straks de lokale lasten betalen?  
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e. Met welke inzichten (en hoe zijn deze inzichten verkregen?) gaat Twenterand het gesprek 
aan binnen de VNG en of het Rijk?  

Reactie college:   
a. Nee 

b. Het is nog onduidelijk hoe de nieuwe financieringssytematiek wordt vormgegeven 

en onder welke financiële condities. Consequenties zijn daarom nu nog niet te 

overzien. Volgens de laatste informatie zal in de meicirculaire 2023 meer 

duidelijkheid komen over de inhoud, uitvoeringsplan en het tijdpad. 

c. Hier bereiden we ons in de periode 2023-2025 op voor. 

d. Lokale lasten (gemeentelijke belastingen) worden betaald door de inwoners van 

de gemeente Twenterand. 

e. Hoewel nog niet duidelijk is hoe de nieuwe financieringssystematiek zal worden vormgegeven 
zal het principiële uitgangspunt zijn dat de vernieuwde systematiek niet mag leiden tot een 
lastenverzwaring voor onze inwoners, als wel geen bezuinigingsopgave voor gemeenten. 

 
Onderwerp: Uitgangspunten begroting 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Uitgangspunten begroting (pagina 123 e.v.)  

- Waarop zijn de verschillende uitgangspunten die genoemd worden op pagina 123, te weten 
loonkosten + 3,4%, prijsstijging 3,6% op gebaseerd?  

- De salarissen stijgen met 3,6% volgend jaar voor de ambtenaren?  
Reactie college:   

- Voor de loonkostenstijging en prijsstijging hebben we aansluiting gezocht bij de percentages uit 
de meicirculaire, waarbij de meest recente macro-economische verkenning (mev) is 
gehanteerd.  

- De nieuwe CAO, die nog niet afgesloten is, bepaald het daadwerkelijke percentage waarmee 

de lonen zullen stijgen. 

 

Onderwerp: Weerstandsvermogen 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 

- Waarom wordt er geen voorziening getroffen voor de uitstaande leningen? 
- We ontvangen graag een actuele lijst van de Garant/borgstellingen die Twenterand heeft. (voor 

wie en hoeveel) 
- Waarom wordt er geen voorziening getroffen voor de stijgende marktrente en inflatie? 
- Welke afspraken (o.a. over de aflossing) zijn gemaakt m.b.t. de Garant/borgstelling met de 

Vroomshoopse boys?   
Reactie college:   

- Uitstaande leningen vormen op dit moment geen risico, derhalve is een 
voorziening niet noodzakelijk. Leningen die wel een risico vormen worden 
opgenomen in de reserve dubieuze debiteuren. 

- Deze lijst wordt conform BBV voorschriften verstrekt in de jaarrekening. Voor de 
gegevens hiervan zijn wij afhankelijk van externe partijen. 

- Dit wordt meegenomen bij het opstellen van de begroting, daarom niet 
noodzakelijk. 

- In het advies betreffende de privatisering en uitbreiding op sportpark de Bosrand is aan de 
gemeenteraad gevraagd om in te stemmen met een garantstelling aan voetbalvereniging de 
Vroomshoopse Boys voor een aan te trekken lening van € 500.000. De lening is nog niet 
aangevraagd door de Vroomshoopse Boys, derhalve zijn er ook nog geen afspraken gemaakt 
over de aflossing. 

 
 
Onderwerp: Gemeentelijke heffingen / belastingen etc. 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 

- Hoeveel klachten heeft Twenterand (Gemeentelijk Belastingkantoor Twente) ontvangen m.b.t. 
de OZB en naar type klacht woningen, bedrijven?  
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- Hoeveel klachten worden afgewezen naar type klacht (woning, bedrijven)?  
- Hoeveel meldingen zijn er die de rekening niet kunnen betalen m.b.t. OZB?  
- Wat is de procedure hiervoor van het niet kunnen betalen van de gemeentelijk belastingen?  
- Wij ontvangen graag een overzicht van deze problematiek (dus van alle heffingen/belastingen) 

en wat de oplossing hiervoor is/kan zijn.  
Reactie college:   

- Het GBTwente heeft 12 klachten afgehandeld. Daarvan gingen 2 klachten over de 
WOZ/OZB 

- Van de 12 klachten zijn er 7 ongegrond verklaard. 1 gegronde en 1 ongegronde 
klacht m.b.t. de WOZ/OZB 

- Wij gaan er hierbij vanuit dat hier het aantal betaalafspraken en 
kwijtscheldingsverzoeken bedoeld wordt. Het aantal betaalafspraken in 2022 is 
392. Het totaal aantal inwoners dat kwijtschelding heeft ontvangen in 2022 is 501. 

- Via de site van het GBTwente kan belastingplichtige via Mijn GBTwente 
kwijtschelding aanvragen. Komt men hiervoor niet in aanmerking dan kan men via 
Mijn GBTwente een verzoek indienen voor een betaalafspraak in meerdere 
termijnen. 

- Het is niet duidelijk wat hier precies wordt gevraagd. Het verstrekken van een 
overzicht is waarschijnlijk niet mogelijk o.b.v. de privacywetgeving 

 
Onderwerp: Ambtelijke organisatie / robuuste organisatie 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 

a. Graag ontvangen wij het actuele formatieplan van de ambtelijke organisatie  
b. Is de ambtelijke organisatie op orde om de zogenaamde ‘robuuste organisatie’ te willen zijn?  
c. Wanneer is er voor het laatst een Medewerkers tevredenheid onderzoek gehouden?  
d. Graag ontvangen wij de resultaten, conclusies en aanbevelingen van dit onderzoek onder b.  
e. Wat is personele verloop van de ambtelijke organisatie de afgelopen vier jaren, gespecificeerd 

naar afdeling en reden (ontslag genomen, ontslag gekregen, natuurlijk verloop)  
f. Hoe investeert Twenterand in de professionalisering van de eigen organisatie?  
g. Hoe speelt ICT hierbij een rol?  
h. Hoe kunnen wij Twenterand als een positieve werkgever profileren en hoe geeft Twenterand 

daar invulling aan, ook in het licht gezien van het personeelsbestand in de nabije toekomst 
m.b.t. natuurlijk verloop (vergrijzing)?  

Reactie college:   
Het college vraagt zich af op welke wijze het beantwoorden van deze gedetailleerde vragen over de 
bedrijfsvoering een bijdrage leveren aan de kaderstellende en/of controlerende rol van de 
gemeenteraad.  
 
Meer in het algemeen is de organisatie qua robuustheid, robuustheid bestaat uit de bouwstenen; 
strategie, cultuur, medewerkers, processen en technologie, nog niet op orde, de personele krapte op de 
arbeidsmarkt, spelen ons net als alle andere werkgevers parten. Bij alle genoemde onderdelen is nog 
best wat werk te verzetten en zijn er allerlei acties en initiatieven ingezet. Begin 2023 wordt de 
gemeenteraad door de portefeuillehouder en de gemeentesecretaris bijgepraat over de 
organisatieontwikkelingen en het traject ‘leren en verbeteren’ zoals dat op dit moment is ingezet.  
 
Onderwerp: BIO (Baseline Informatiebeveiliging Overheid 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 

- Voldoet Twenterand aan de BIO?  
- De raad zou begin Q3 2021 geïnformeerd worden. Deze informatie hebben wij gemist. Kunnen 

wij deze alsnog ontvangen?  
Reactie college:   
De ENSIA-verantwoording 2021 heeft de raad reeds in mei 2022 ontvangen. 
 
Onderwerp: Voorraden (paragraaf Grondbeleid 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
De begrote voorraaddaling valt op de komende periode. Van 4,1 miljoen naar 2,15 miljoen.  
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a. Waar hebben we het over (specificatie)  
b. Kan dit zonder operationele problemen? (wat zijn de risico’s, consequenties)  

Reactie college:   
A. Er is veel voorraad verkocht. Gronden zijn uitgegeven voor woningbouw en bedrijventerrein. Wij 

zijn bezig met de programmering van bedrijventerreinen. Hierbij is het hebben van een 
‘gezonde’ voorraad het uitgangspunt. Op het gebied van woningbouw willen wij een actieve rol 
aan nemen, hier hoort grondverwerving bij.  

B. Wij verwachten geen operationele problemen doordat wij de toekomstige vraag willen bedienen. 
Vraag, aanbod en programmering wordt op dit moment in lijn gebracht door gemeenten en 
provincie. 

 
Onderwerp: Aantrekken van middelen  
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Aantrekken van middelen uit o.a. Fondsen, subsidies etc. voor Twenterand  

a. Welke subsidie aanvragen lopen er voor welke plannen/doelen zijn deze 
aangevraagd?  
b. Wat zijn de plannen van de gemeente om middelen voor Twenterand aan te 
trekken?  
c. Is het College bereidt om kansen die zich voor doen voor Twenterand te benutten 
en hiervoor dan ook als gemeente een bijdrage te leveren?  
d. Er is ruimte om te investeren voor (nieuw) beleid. Hoe gaat het College dit 
invullen voor deze periode?  
e. Welke investeringsruimte/bestedingsruimte heeft het College/Raad om te 
besteden de komende periode binnen de financiële randvoorwaarden van een 
‘financieel gezonde gemeente’?  

Reactie college:   
A, b, c: Ons college is alert op extra financiële mogelijkheden, zowel zelfstandig als in samenwerking 

met andere partijen. In het coalitieakkoord is ook opgenomen “de werving van een fondsenwerver, 

eventueel in samenwerking met een buurgemeente, om subsidies voor de gemeente Twenterand 

binnen te halen en daarmee inkomsten te verhogen.” De mogelijkheden middelen te verwerven worden 

per programma bekeken. Wij toetsen of de subsidie in lijn ligt met ons beleid en de verplichtingen uit de 

subsidie die wij ontvangen uitvoerbaar zijn. We houden geen centraal register bij wat er loopt.  Om toch 

een indruk te geven hierbij enkele voorbeelden van lopende of aangevraagde subsidies: subsidie 

Preventieakkoord, subsidie cultuurmakelaars, subsidie toekomstbestendige bibliotheek, subsidie 

combinatiefunctionarissen, SPUK (specifieke uitkering) zwembaden en ijsbanen, SPUKs Sportakkoord, 

Week van de amateurkunst, Investeringssubsidie duurzaam maatschappelijk vastgoed, de Groene 

Loper, erfcoaches en er lopen subsidietrajecten voor woonwagens en verkeersprojecten. En door 

mogelijk toch deel te nemen aan de Agenda voor Twente zal Twenterand ook meeprofiteren van gelden 

uit de Regio Deal. Soms stellen we ook anderen in staat aan te vragen en wij beseffen dat er soms 

cofinanciering nodig is, bijvoorbeeld werkbudget economie beschikbaar (voor leaderaanvragen).   

 
d. Er is inderdaad een post opgenomen voor nieuw beleid en deze is nog niet geheel ingezet. Vanuit het 
advies TDFG zijn dan ook middelen opgenomen van € 250.000 in 2023 oplopend naar € 1.000.000 in 
2026 voor nieuwe ontwikkelingen.  Regeren is ook vooruitzien. Wij voorzien dat door uitvoering van ons 
coalitieakkoord (dat nog maar net begonnen is) alsmede ontwikkelingen dat deze middelen nodig zullen 
zijn.  
e. Er is incidentele bestedingsruimte in de eerste 3 jaren, kijkend naar het begrotingssaldo. Structurele 
uitzetting van de begroting is gezien het ravijnjaar 2026 niet verstandig. 
 

 

 


